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RØMSKOG KOMMUNE 
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Arkiv:  125 
Saksbehandler: Rita Berget Lindblad 
Dato:  16.01.2018 
Saksmappe:  17/62 
 

 

 

KOMMUNEDELPLAN FOR IDRETTSLIV, FRILUFTSLIV OG 
KULTURBYGG I RØMSKOG 2018-2021  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
7/17                 Utvalg for Utvikling og Planutvalg 27.04.2017 
5/17                 Utvalg for Oppvekst og Omsorg 27.04.2017 
20/17                 Utvalg for Oppvekst og Omsorg 09.11.2017 
36/17                 Utvalg for Utvikling og Planutvalg 09.11.2017 
61/17                 Formannskapet 09.11.2017 
43/17                 Kommunestyret 09.11.2017 
4/18                 Utvalg for Utvikling og Planutvalg 24.01.2018 
1/18                 Utvalg for Oppvekst og Omsorg 25.01.2018 
2/18                 Kommunestyret 08.02.2018 
7/18                 Kommunestyret 01.03.2018 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS INNSTILLING: 

1. Rømskog kommune vedtar Kommunedelplan for idrettsliv, friluftsliv og kulturbygg 
2018 – 21. 

2. Foreslåtte tiltak søkes innarbeidet i budsjett/økonomiplandelen.  
 
Behandling i Utvalg for Utvikling- og Planutvalg - 24.01.2018 
 
Behandling: 
Forslag fra Tone H. Jørgensen(AP):  
Nytt punkt 1: Planutvalget oppfordrer arbeidsgruppa til full gjennomgang av innspill, 
formuleringer og ordlyd. 
Enstemmig vedtatt 
 
Utvikling- og Planutvalgets innstilling til kommunestyret: 

1. Planutvalget oppfordrer arbeidsgruppa til full gjennomgang av innspill, formuleringer og 
ordlyd.  

2. Foreslåtte tiltak søkes innarbeidet i budsjett/økonomiplandelen.  
 
Behandling i Utvalg for Oppvekst- og Omsorg - 25.01.2018 
 
Behandling: 
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 
 
Oppvekst- og Omsorgs innstilling til kommunestyret: 

1. Rømskog kommune vedtar Kommunedelplan for idrettsliv, friluftsliv og kulturbygg 
2018 – 21. 

2. Foreslåtte tiltak søkes innarbeidet i budsjett/økonomiplandelen.  
 
 
 
Behandling i Kommunestyret - 08.02.2018 
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Behandling: 
Siste versjon av planen var ikke vedlagt. Det ble fremsatt fellesforslag om å utsette saken til 
1.3.18. 
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Saken utsatt til 1.3.18. 
 
 
SAKENS FAKTA: 
Gjeldende kommunedelplan ble vedtatt i kommunestyret 12. desember 2013 og skal rulleres 
innen 2018. Den består av en kortsiktig og en langsiktig del. Den kortsiktige delen – 
handlingsprogrammet - har et tidsperspektiv på 4 år og skal rulleres hvert år. Den langsiktige 
delen har et tidsperspektiv på 12 år.  
 
Det er en forutsetning at det utarbeides en kommunal plan for å få tildelt midler til idrett, 
friluftsliv og kulturbygg. Planen er et styringsverktøy og skal knyttes opp mot kommunens 
budsjett og økonomiplan.  
 
Utvalget for Oppvekst og Omsorg vedtok 27.04.17 å starte revidering av delplanen for 
idrettsliv, friluftsliv og kulturminner. Det ble nedsatt en arbeidsgruppe som består av: 
Roar Høisveen (Utvalg for Oppvekst og Omsorg), Hilde Rasmussen (Planutvalget), Dag-Ivar 
Høisveen (Idrettsrådet) og Rita Berget Lindblad (kulturleder) som har hatt ett arbeidsmøte, og 
kontakt via e-post og telefon.  
 
9. november 2017 vedtok Utvikling og plautvalget å legge forslag til Delplan for idrettsliv, 
friluftsliv og kulturminner ut til offentlig ettersyn i hht. Plan- og bygningsloven § 11-14 med 
høringsfrist 27. desember.  
  
Det har kommet innspill fra Nordre Rømskog JFF på handicap-brygger, Forum for natur og 
friluftsliv i Østfold har kommet med innspill om å endre fra St.m 39 til ny St.m. 18 – Natur 
som kilde til helse og livskvalitet, og referere / henvise til Folkehelseplanen i større grad. 
Østfold fylkeskommune anbefaler ikke å koble Kommunedelplan for idrettsliv, friluftsliv og 
kulturbygg 2018 – 21 sammen med Kulturminneplanen 2018 – 21 som planlagt. Planene vil 
fremstå mer oversiktlige hver for seg.  
 
 
 
VURDERING: 
Forslaget til kommunedelplanen bygger på forrige plan i forhold til overordnede føringer og 
innkomne innspill, samt behov for framtiden. Innspill i høringsrunden er hensyntatt. 
Kommunedelplan for idrettsliv, friluftsliv og kulturbygg 2018 – 21 og Kulturminneplanen 
2018 – 21 vedtas hver for seg. 
 
 
KONKLUSJON: 
Forslag til Delplan for idrettsliv, friluftsliv og kulturbygg 2018 – 21 vedtas. 
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VEDLEGG: 
Delplan for idrettsliv, friluftsliv og kulturbygg i Rømskog 2018 - 21 
 
 
UTSKRIFT SENDES:  
Saksbehandler for oppfølging 
 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
RÅDMANN 

Arkiv:  GNR 65/2 og 79/3 
Saksbehandler: Jan Marius Eriksen 
Dato:  08.02.2018 
Saksmappe:  17/318 
E-skatt 

 

 

SØKNAD OM FRITAK FOR EIENDOMSSKATT  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
8/18                 Kommunestyret 01.03.2018 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS INNSTILLING: 
Søknad om fritak for eiendomsskattelovens § 7b innvilges ikke da bygningen på gnr 65 bnr 2 ikke 
anses å ha en historisk verdi da den verken er fredet eller inngår i kulturminneplanen som er under 
behandling.  
 
 
BAKGRUNN  
Det er den 10.12.2017 mottatt søknad om fritak for eiendomsskatt etter eiendomsskattelovens § 7b), 
bygning som har historisk verdi fra Frank Jensen. Søknaden gjelder våningshus på G.nr. 65 B.nr. 2. 
 
SAKENS FAKTA:  
Bygningen er SEFRAK registret som verneverdig. Den aktuelle bygningen inngår i et gårdstun av 
eldre bygninger og er i slik stand at den ikke kan benyttes som bolig men er i matrikkelen registret 
som våningshus. 
 
Med hjemmel i eiendomsskatteloven § 7 b kan kommunestyret velge å frita Bygning som har historisk 
verdi helt eller delvis for eiendomsskatt: 
 
Einar Harboe skriver i boken Eiendomsskatt, Kommentarutgave, 2. utgave 2004: 
 
“Hvilke eiendommer som har historisk verdi, må avgjøres etter en skjønnsmessigvurdering der 
kommunestyret i utgangspunktet ikke er bundet av andre instansers vurdering. Faginstansers 
vurdering vil likevel kunne ha stor betydning som grunnlag for vurderingen, som for eksempel når en 
bygning er fredet etter lov om kulturminner. Det synes forsvarlig om kommunen på generell basis 
beslutter at fredede eiendommer unntas for skatteplikt.” 
 
Begrunnelsen for å frita vil kunne være at eiendommen har verdi for allmennheten, og at det gjerne 
påløper en del kostnader til vedlikehold av historiske bygninger slik at det blir urimelig om 
eiendomsskatt skal betales i tillegg. 
 
Riksantikvaren sendte 25.11 2010 ut et brev til alle landets kommuner med anbefaling 
om å frita eiere av viktige kulturminner for eiendomsskatt 
 
I brevet står det følgende: 
 
«Etter vår oppfatning knytter begrepet «historisk verde» seg til bygningenes kvalitet og alder, og 
Ikke det formelle vernet alene. På dette grunnlag, bør også de eiendommene som kommunen selv 
har regulert til bevaring etter plan - og bygningsloven omfattes av fritakshjemmelen. Som bærer 
Riksantikvaren - Direktoratet for kulturminneforvaltning av kommunens egen kulturarv, pålegges 
eieren også i slike tilfeller strenge restriksjoner. Flere av bygningene som er regulert til bevaring er 
også av nasjonal verdi, og dermed i fredningsklasse 
 
Flere kommuner har imidlertid kommet svært kort når det gjelder bruk av regulering til bevaring eller 
regulering med hensynssoner som er den nye plan - og bygningslovens uttrykk. Vi vil derfor oppfordre 
kommunene til også å gi fritak for eiendommer som åpenbart er av ”historisk verd e”, men som ikke 
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er fredet eller regulert. Slike bygninger kan for eksempel være identifisert av kommunen selv i en egen 
kommunedelplan eller kulturminneplan» 
 
Rømskog kommune har ingen eksisterende kulturminneplan som identifiserer slike bygninger. Ny 
kulturminneplan er under politisk behandling. I forslaget er ikke den aktuelle bygningen nevnt  
 
Riksantikvaren skriver videre i sitt brev: 
 
«For den enkelte kommune vil eiendomsskattefritak for historisk verdifulle bygninger bli et beskjedent 
inntektsbortfall, men for eierne vil det kunne bety mye. Fritak kan blant annet sees som en 
anerkjennelse av den innsats eierne gjør og motivere til bedre vedlikehold av kommunen segne 
kulturminner. De historiske eiendommene kan i mange tilfeller gjøre kommunen til et attraktivt 
reisemål, og dermed også bidra til lokal verdiskaping.» 
 
VURDERING:  
Eiendomskattekontoret forholder seg til hva en bygning er registrert som i matrikkelen ved 
utskrivelse av eiendomsskatt. Den aktuelle bygningen er registrert som våningshus. Bygningens 
tilstand har ingen betydning for om det skal utskrives eiendomsskatt eller ikke. Dette er noe som 
hensynstas ved taksering av sakkyndig nemd for eiendomsskatt. Eiendomskattekontoret og 
sakkyndig nemd har behandlet alle eiendommer i henhold til vedtatte retningslinjer og anser at 
alle bygninger har en viss verdi avhengig av tilstanden. 
 
Riksantikvaren oppfordrer at fredede bygninger og bygninger som kommer inn under 
kulturminneplan bør få fritak for eiendomsskatt på grunnlag av historisk verdi.  
Den aktuelle bygningen er ikke fredet eller er lagt inn til forslag til kulturminne plan som er under 
politisk behandling. 
 
Eiendomskattekontoret ser at bygningen kan ha en historisk verdi for allmenheten og at det kan 
påbeløpe en del kostnader til vedlikehold av slike bygninger. Samtidig finnes det 
fylkeskommunale støtteordninger for vedlikehold av slike bygninger.   
 
 
KONKLUSJON: 
Da bygningen verken er fredet eller inngår i kulturminneplan under behandling anses ikke 
bygningen å ha en historisk verdi i henhold til eiendomsskattelovens § 7 b 
 
VEDLEGG: 
Søknad 
 
 
UTSKRIFT SENDES:  
Søker 
Eiendomsskattekontoret 
Kommunekasserer 
 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
RÅDMANN 

Arkiv:  GNR 66/2 
Saksbehandler: Jan Marius Eriksen 
Dato:  08.02.2018 
Saksmappe:  17/719 
E-skatt 

 

 

SØKNAD OM FRITAK FOR EIENDOMSSKATT GNR. 66 BNR. 2 
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
9/18                 Kommunestyret 01.03.2018 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS INNSTILLING: 
Søknad om fritak for eiendomsskattelovens § 7b innvilges ikke da bygningen på gnr 66 bnr 2 
ikke anses å ha en historisk verdi da den verken er fredet eller inngår i kulturminneplanen som 
er under behandling. 
 
BAKGRUNN  
Det er den 17.12.2017 mottatt søknad om fritak for eiendomsskatt etter eiendomsskattelovens § 7b), 
bygning som har historisk verdi fra Karoline Sundsrud. Søknaden gjelder kårboligen (gamle stua) ved 
Arstua (Krokvoll) G.nr. 66 B.nr. 2. 
 
SAKENS FAKTA:  
Bygningen er SEFRAK registret som verneverdig. Fylkeskonservatorene har estimert at bygningen 
sannsynlig er fra før 1850. Det er i 2015 fylkeskommunale bygningsvern midler til omlegging av 
taket. Bygningen har ikke innlagt vann eller avløp og er ikke i bruk som bolig, men er registrert som 
våningshus i matrikkelen. 
 
Med hjemmel i eiendomsskatteloven § 7 b kan kommunestyret velge å frita bygning som har historisk 
verdi helt eller delvis for eiendomsskatt: 
 
Einar Harboe skriver i boken Eiendomsskatt, Kommentarutgave, 2. utgave 2004: 
 
“Hvilke eiendommer som har historisk verdi, må avgjøres etter en skjønnsmessigvurdering der 
kommunestyret i utgangspunktet ikke er bundet av andre instansers vurdering. Faginstansers 
vurdering vil likevel kunne ha stor betydning som grunnlag for vurderingen, som for eksempel når en 
bygning er fredet etter lov om kulturminner. Det synes forsvarlig om kommunen på generell basis 
beslutter at fredede eiendommer unntas for skatteplikt.” 
 
Begrunnelsen for å frita vil kunne være at eiendommen har verdi for allmennheten, og at det gjerne 
påløper en del kostnader til vedlikehold av historiske bygninger slik at det blir urimelig om 
eiendomsskatt skal betales i tillegg. 
 
Riksantikvaren sendte 25.11 2010 ut et brev til alle landets kommuner med anbefaling 
om å frita eiere av viktige kulturminner for eiendomsskatt 
 
I brevet står det følgende: 
 
«Etter vår oppfatning knytter begrepet «historisk verde» seg til bygningenes kvalitet og alder, og 
Ikke det formelle vernet alene. På dette grunnlag, bør også de eiendommene som kommunen selv 
har regulert til bevaring etter plan - og bygningsloven omfattes av fritakshjemmelen. Som bærer 
Riksantikvaren - Direktoratet for kulturminneforvaltning av kommunens egen kulturarv, pålegges 
eieren også i slike tilfeller strenge restriksjoner. Flere av bygningene som er regulert til bevaring er 
også av nasjonal verdi, og dermed i fredningsklasse 
 
Flere kommuner har imidlertid kommet svært kort når det gjelder bruk av regulering til bevaring eller 
regulering med hensynssoner som er den nye plan - og bygningslovens uttrykk. Vi vil derfor oppfordre 
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kommunene til også å gi fritak for eiendommer som åpenbart er av ”historisk verd e”, men som ikke 
er fredet eller regulert. Slike bygninger kan for eksempel være identifisert av kommunen selv i en egen 
kommunedelplan eller kulturminneplan» 
 
Rømskog kommune har ingen eksisterende kulturminneplan som identifiserer slike bygninger. Ny 
kulturminneplan er under politisk behandling. I forslaget er ikke den aktuelle bygningen nevnt . 
 
Riksantikvaren skriver videre i sitt brev: 
 
«For den enkelte kommune vil eiendomsskattefritak for historisk verdifulle bygninger bli et beskjedent 
inntektsbortfall, men for eierne vil det kunne bety mye. Fritak kan blant annet sees som en 
anerkjennelse av den innsats eierne gjør og motivere til bedre vedlikehold av kommunen segne 
kulturminner. De historiske eiendommene kan i mange tilfeller gjøre kommunen til et attraktivt 
reisemål, og dermed også bidra til lokal verdiskaping.» 
 
 
VURDERING:  
Eiendomskattekontoret forholder seg til hva en bygning er registrert som i matrikkelen ved 
utskrivelse av eiendomsskatt. Den aktuelle bygningen er registrert som våningshus. Bygningens 
tilstand har ingen betydning for om det skal utskrives eiendomsskatt eller ikke. Dette er noe som 
hensynstas ved taksering av sakkyndig nemd for eiendomsskatt. Eiendomskattekontoret og 
sakkyndig nemd har behandlet alle eiendommer i henhold til vedtatte retningslinjer og anser at 
alle bygninger har en viss verdi avhengig av tilstanden. 
 
Riksantikvaren oppfordrer at fredede bygninger og bygninger som kommer inn under 
kulturminneplan bør få fritak for eiendomsskatt på grunnlag av historisk verdi.  
Den aktuelle bygningen er ikke fredet eller er lagt inn til forslag til kulturminne plan som er under 
politisk behandling. 
 
Eiendomskattekontoret ser at bygningen kan ha en historisk verdi for allmenheten og at det kan 
påbeløpe en del kostnader til vedlikehold av slike bygninger. Samtidig finnes det 
fylkeskommunale støtteordninger for vedlikehold av slike bygninger.   
 
KONKLUSJON: 
Da bygningen verken er fredet eller inngår i kulturminneplan under behandling anses ikke 
bygningen å ha en historisk verdi i henhold til eiendomsskattelovens § 7 b 
 
VEDLEGG: 
Søknad.fritak.eiendomsskatt.pdf 
vedlegg.1.pdf 
vedlegg.2.pdf 
 
UTSKRIFT SENDES:  
Søker 
Eiendomsskattekontoret. 
Kommunekasserer 
 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
RÅDMANN 

Arkiv:  150 
Saksbehandler: Anne Kirsti Johnsen 
Dato:  21.02.2018 
Saksmappe:  18/101 
 

 

 

INVESTERINGSBUDSJETT 2018  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
10/18                 Kommunestyret 01.03.2018 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS INNSTILLING: 

1. Budsjettregulering investeringsbudsjett 2018: 
a) Det tilleggsbevilges kr 3 330 000 til prosjekt renseanlegg. Tiltaket 

lånefinansieres. 
b) Prosjekt gang- og sykkelvei videreføres med kr 1 945 000. 

Tiltaket finansieres med ubrukte lånemidler. 
 
 
SAKENS FAKTA: 
Prosjekt 604 Nytt renseanlegg 
Prosjektet blir dyrere enn budsjettert, og det må tas stilling til innkomne anbud innen visse 
frister, derfor legges saken frem direkte for kommunestyret. 
  
Kommunestyret vedtok den 11.6.2015 i sak 32/15 følgende: 
 
«Hovedplan vann, avløp og miljø vedtas i sin helhet, med mulighet for endring på 
prioriteringer. Administrasjonen legger frem forslag til finansiering av planen.» 
 
Rømskog renseanlegg må i følge planen ha en høy prioritering for å tilfredsstille overordnede 
krav fastsatt i lover og forskrifter når det gjelder høy rensegrad av spillvann. 
 
Hovedplan for VA som ble vedtatt i k-sak 32/15 hadde en estimert kostnad for rehabilitering 
av renseanlegget på kr 6 500 000. 
 
I budsjett og økonomiplan for perioden 2016-2019 (vedtatt den 10.12.2015 i k-sak 75/15) 
hadde renseanlegget en ramme på kr 7 500 000 inkl. mva.  
 
Investeringsbudsjett for 2017 på 7 500 000 ble vedtatt den 15.12.2016 i k-sak 82/16. 
 
Utførelsen av bygget var ute på anbud som totalentreprise vinteren 2017. Det kom inn kun ett 
anbud, det var på kr 5 625 000 inkl. mva. Anbudet ble avslått fordi det var for kostbart. 
Det ble derfor besluttet å dele opp anbudet, og det kom inn anbud på totalt 
kr 4 625 000 inkl. mva som ble akseptert. 
 
Prosjektet har i 2017 hatt uforutsette utgifter i forbindelse med prosjektet hvorav krav til 
omleggingene av høyspent nettet fra netteier har vært den største. Administrasjonen valgte å 
slå sammen omlegging av høyspent i forbindelse med ny gang- og sykkelvei og renseanlegget 
og fordele utgiftene etter estimert forbruk på de to prosjektene. Dette har totalt sett medført 
reduserte kostnader på begge prosjekter. I tillegg til dette kommer kostnader til omlegging av 
høyspentledningen på kr 900 000, tømming/spyling av bassenger, grunnerverv, midlertidig 
omlegging av avløpet, konsulentbistand og prosjektledelse. 
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Urevidert regnskapet for 2017 viser et forbruk på prosjektet nytt renseanlegg på kr 3 850 000. 
Det er kr 850 000 høyere enn det vi forutså da vi la frem sak om budsjettregulering 2017 og 
budsjett for 2018 i sak 47/17 den 14.12.207. Dette skyldes at det innkom store fakturaer i 
slutten av året. Kommunestyret vedtok da budsjettregulering 2017 for prosjektet, og at 
prosjektet skulle videreføres i 2018 med kr 6 500 000.  
 
Renseprosessen har vinter 2018 vært ute på anbud. Estimert kostnad fra konsulent var på kr 
3 550 000 eks. mva. Det laveste anbudet som kom inn var på kr. 5 000 000 eks. mva.  
 
Nytt budsjettforslag for 2018 
 
Prosjektledelse  kr    380 000 inkl. mva. 
Resterende bygg:  kr 3 200 000 inkl. mva. 
Renseprosess:    kr 6 250 000 inkl. mva. 
Totalt:    kr 9 830 000 inkl. mva. 
 
Dette betyr at prosjektet trenger en tilleggsbevilgning på kr 3 330 000. 
 
Påløpte kostnader i regnskap 2017 og nytt budsjett 2018 viser at prosjektet totalt vil få en 
kostnad på kr 13 680 000 inkl. mva. Prosjektet lånefinansieres og tilhører selvkostområdet 
avløp.  
 
 
Prosjekt 705 Gang- og sykkelvei 
Gang- og sykkelvei var forventet ferdig i 2017. Grunnet snø og vinterlige forhold ble ikke 
prosjektet ferdigstilt, og prosjektet må budsjettreguleres. 
 
Budsjett for 2017 var 8 500 000 inkl. mva. Urevidert regnskap for 2017 viser et forbruk på  
kr. 6 514 617 inkl. mva. 
 
Prosjekt budsjett 2018: 
Prosjektledelse  kr      15 000 inkl. mva 
Resterende kontrakt  kr 1 125 000 inkl. mva 
Endringsmeldinger  kr    803 000 inkl, mva 
Totalt:    kr 1 985 383 inkl. mva. 
 
Prosjektet lånefinansieres. 
 
 
 
 
Finansiering 
Kommunens reelle låneopptak i 2017 ble kr 8 298 985 mot opprinnelig budsjettert nye 
låneopptak kr 20 260 000. Det ble tatt opp lån som følger: 
 
Gang- og sykkevei og biofyring  kr   7 800 000 
Refinansiering og ballbinge   kr   9 135 000 
Refinansieringslån    kr 10 000 000 
Samlede låneopptak    kr 26 935 000 
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-Nedbetaling gamle lån   kr 18 636 015 
= Reelt låneopptak    kr   8 298 985 
 
Urevidert regnskap viser en beholdning på ubrukte lånemidler på kr 1 990 303. 
 
Det er budsjettert med kr 19 366 000 i låneopptak i 2018.  
 
Tall i 1000  R2016  R2017  B2018  B2019  B2020  B2021 

Langsiktig gjeld u/pensjon     27 657  34 150  51 936  63 592  63 394 
Låneopptak      8 299  19 366  13 656  2 300  1 000 
Avdrag     ‐1 806  ‐1 580  ‐2 000  ‐2 500  ‐2 500 
Langsiktig gjeld u/pensjon  
Hele tall 

27 657  34 150  51 936  63 592  63 394  61 894 

Gjeld pr innb 
Innbyggertall                         

40 375 
685 

49 854 
685 

75 819 
685 

92 835 
685 

92 545 
685 

90 356 
685 

 
Et nytt låneopptak til renseanlegget på kr 3 330 000 vil komme i tillegg til ovenstående. 
 
 
VURDERING: 
Det vurderes at begge prosjektene må fullføres som beskrevet ovenfor. Det er beklagelig at 
prosjektene har trukket ut i tid og omfang, men det er først når anbudene kommer inn at en ser 
hva tiltakene faktisk koster. Det er heller ikke uvanlig at det dukker opp uforutsette kostnader 
i prosjektperioden, og det burde vært tatt høyde for i budsjetteringen. 
 
 
KONKLUSJON: 
Tiltakene bør gjennomføres og finansieres som beskrevet i saken. 
 
 
VEDLEGG: 
Investeringsbudsjett 2018  
 
 
UTSKRIFT SENDES:  
Revisjon 
Regnskap 
Tjenesteleder 
 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
RÅDMANN 

Arkiv:  037 
Saksbehandler: Anne Kirsti Johnsen 
Dato:  30.01.2018 
Saksmappe:  18/66 
 

 

 

NORMEKA AS - FORBEREDELSE TIL GENERALFORSAMLING 2018  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
11/18                 Formannskapet 12.02.2018 
11/18                 Kommunestyret 01.03.2018 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS INNSTILLING: 

1. Ordfører gis fullmakt til å representere kommunen på generalforsamlingen 2018 i 
Normeka AS 

2. Rømskog kommune foreslår som styremedlem i Normeka AS: 
………………………………………….. 

 
Behandling/vedtak i Formannskapet - 12.02.2018 
 
Behandling: 
Det ble fremsatt følgende fellesforslag: 
Pkt 2 strykes. 
Enstemmig vedtatt. 
 
Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

1. Ordfører gis fullmakt til å representere kommunen på generalforsamlingen 2018 i 
Normeka AS 

 
 
SAKENS FAKTA: 
Normeka AS har bedt om at Rømskog kommune kommer med forslag til styremedlem. Det er 
ikke spesifisert hvilken kompetanse som er ønsket inn i styret. Nåværende styremedlem Erik 
Svarstad er på valg, og det er i skrivende stund usikkert om han ønsker gjenvalg. Han har til 
sammen sittet 20 år i bedriftens styre.  
 
Generalforsamlingen skal avholdes 20.3.18. Sakspapirene vil ikke bli sendt ut før 13.3.18. 
Ordfører møter for Rømskog kommune.  
 
 
VURDERING: 
Det vurderes at det bør foreslås et styremedlem med kompetanse innenfor mekanisk industri, 
styrearbeid, eksport, næringsdrift og/eller jus. 
 
Når det gjelder de øvrige generalforsamlingssakene, vil det ikke være praktisk mulig for 
kommunestyret å få satt seg inn i sakene siden innholdet ikke er kjent før 1 uke før 
generalforsamlingen. Det anbefales at ordfører gis fullmakt til å representere kommunen uten 
nærmere spesifikasjon. 
 
 
 
KONKLUSJON: 



  Sak 11/18 
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Saken legges frem til politisk behandling. 
 
 
VEDLEGG: 
 
 
UTSKRIFT SENDES:  
Revisjon 
Normeka AS 
 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
RÅDMANN 

Arkiv:  037 
Saksbehandler: Anne Kirsti Johnsen 
Dato:  09.02.2018 
Saksmappe:  17/527 
 

 

 

NORMEKA AS - EIERSKAPSKONTROLL  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
12/18                 Kommunestyret 01.03.2018 
__________________________________________________________________________ 
 
KONTROLLUTVALGETS INNSTILLING: 

1. Kommunestyret tar rapport Eierskapskontroll «Normeka AS» Rømskog kommune 2017 
til orientering. 

2. Rapport Eierskapskontroll «Normeka AS» Rømskog kommune 2017 presenterer en 
rekke anbefalinger for å fremme bedre eierstyring. Kommunestyret ber 
administrasjonen om å iverksette revisjonens anbefalinger slik at det etableres 
hensiktsmessige rutiner som legger til rette for utøvelse av godt kommunalt eierskap. 

 
 
SAKENS FAKTA: 
Indre Østfold Kommunerevisjon IKS gjennomførte høsten eierskapskontroll i forhold til 
Rømskog kommunes eierskap i Normeka AS.Rapporten ble behandlet i kontrollutvalget 
23.1.18 

 Fokus i kontrollen har vært: 
 Fører kommunen kontroll med sine eierinteresser? 
 Har kommunen etabler rutiner for oppfølging og evaluering av sine eierinteresser? 
 Er rutinene gode nok, og blir de fulgt? 
 Utøves kommunes eierinteresser i samsvar med kommunestyrets vedtak og 

forutsetninger, aktuelle lovbestemmelser og etablerte normer for god eierstyring og 
selskapsledelse? 

 
VURDERING: 
Rapporten har vært til høring hos selskapets ledelse og hos kommunen ved ordfører. Uttalelsene er 
vedlagt rapporten. 
 
KONKLUSJON: 
Saken behandles av kommunestyret. 
 
VEDLEGG: 
Særutskrift fra Kontrollutvalgets sak 
Rapporten 
 
UTSKRIFT SENDES:  
Revisjon 
Normeka AS 
 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE 
RÅDMANN 

Arkiv:  232 
Saksbehandler: Anne Kirsti Johnsen 
Dato:  19.02.2018 
Saksmappe:  18/99 
 

 

 

KONTROLL - SKATTEINNKREVNING 2017  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
13/18                 Kommunestyret 01.03.2018 
__________________________________________________________________________ 
 
RÅDMANNENS INNSTILLING: 
Skatteetatens kontroll av skatteoppkrevingsfunksjonen tas til orientering. 
 
SAKENS FAKTA: 
Bakgrunn: 
Skatteetaten har kontrollert kommunens skatteoppkreverfunksjon 2017. 
Rømskog har avtale med Marker kommune om utførelse av skatteoppkreverfunksjonen. 
Rømskog har fra flere år tilbake avtale med Moss kommune om gjennomføring av 
arbeidsgiverkontroller. 
 
Skatteetaten fant at innkrevingen er det alt vesentlige er i tråd med regelverket, men ga 
følgende pålegg:  

 Manglende ajourhold av rutinebeskrivelser.  
 
Skatteoppkreveren har tatt pålegget til etterretning og har ajourholdt rutinebeskrivelsene ved 
kontoret.  
 
Relevante bestemmelser: 
Instruks for skatteoppkrevere 8.4.14 
Instruks for skattekontorenes kontroll av skatteoppkreverfunksjonen av 1.2.11 
 
Økonomiske forhold: 
Skatteoppkrevingen kan vise til gode innkrevingsresultater. 
 
VURDERING: 
Det vurderes at skatteoppkrevingsfunksjonen fungerer tilfredsstillende. 
 
KONKLUSJON: 
Rapporten tas til orientering. 
 
VEDLEGG:  
Skatteetatens rapport 
 
UTSKRIFT SENDES:  
Revisjon 
Marker kommune v/skatteoppkrever 
 
 
 



 

RØMSKOG KOMMUNE                Arkiv: 033 
                                                                                                          Saksbehandler: Anne Kirsti Johnsen 
 Dato: 19.02.2018 
 Saksmappe.: 18/87 

 
 

 Side 16 av 16   
 

ÅRSMELDING 2017 FOR KONTROLLUTVALGET I RØMSKOG 
KOMMUNE  
 
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
14/18                 Kommunestyret 01.03.2018 
__________________________________________________________________________ 
 
KONTROLLUTVALGETS INNSTILLING: 

1. Årsmelding 201 7 for kontrollutvalget i Rømskog kommune, vedtas 
2. Årsmelding 2017 for kontrollutvalget i Rømskog kommune oversendes 

kommunestyret til orientering. 
 
 
SAKENS FAKTA: 
Kontrollutvalget behandlet saken i sitt møte 23.1.18 og vedtok sin årsmelding for 2017. 
 
 
VEDLEGG: 
Årsrapport fra kontrollutvalget i Rømskog kommune. 
 
 
UTSKRIFT SENDES:  
Revisjon 
 
 
 
 


	Møteinnkalling
	KOMMUNEDELPLAN FOR IDRETTSLIV, FRILUFTSLIV OGKULTURBYGG I RØMSKOG 2018-2021
	SØKNAD OM FRITAK FOR EIENDOMSSKATT
	SØKNAD OM FRITAK FOR EIENDOMSSKATT GNR. 66 BNR. 2
	INVESTERINGSBUDSJETT 2018
	NORMEKA AS - FORBEREDELSE TIL GENERALFORSAMLING 2018
	NORMEKA AS - EIERSKAPSKONTROLL
	KONTROLL - SKATTEINNKREVNING 2017
	ÅRSMELDING 2017 FOR KONTROLLUTVALGET I RØMSKOGKOMMUNE




Side 1 av 4
Kontrollutvalgets å rsmelding til kommunestyret 2017


ÅRSM E L DI N G 2017


F RA


KON TROL L U TVAL G E T


I


RØM S KOG KOM M U N E



http://gfx.nrk.no/6oStCYhO5mjetn9-WJSB7QM8pdRmn-AECkW7_75ey-0w.jpg





Side 2 av 4
Kontrollutvalgets å rsmelding til kommunestyret 2017


1. INNLEDNING
Kontrollutvalgets årsmelding er en orientering til kommunestyret om utvalgets
virksomhet og hvilke saker og oppgaver som er behandlet i 2017 .


1. KONTROLLUTVALGETS FORMÅL
Kontrollutvalget skal på vegne av kommunestyret sørge for det løpende
tilsynet med forvaltningen av kommunen. Utvalget skal også påse at
revisjonen av kommunen fungerer på en betryggende måte (jf.
kommunelovens § 77 og forskrift om kontrollutvalg av 15. ju ni 2004).


Kontrollutvalget skal føre tilsyn med kommunens selskaper, heleide offentlige
aksjeselskaper og interkommunale selskaper som kommunen er medeier i. (jf
kommunelovens § 80).


Kommunal - og regionaldepartementet har utgitt veilederen
“Kontrollutv algsboken” – Om kont rollutvalgets rolle og oppgaver. Her tas opp
forhold som kommunestyrets kontrollansvar, kontrollutvalgets arbeid og rolle i
forhold til kommunestyret, kontrollutvalgssekretariatet og revisjonen.
(Hele veilederen finne s her:
https://www.regjeringen.no/contentassets/67b3cb9c983a49b2be54e8b932faceb9/kontrollutvalgsboka.pdf )


2. KONTROLLUTVALGETS SAMMENSETNING
Medlemmer og varare presentanter i kontrollutvalget velges av
kommunestyret for fire år, og følger valgperioden. Utvalgets leder har møte -
og talerett i kommunestyret når utvalgets saker blir behandlet (jf.
Kommuneloven § 77).


Ved valget i september 2015 ble følgende valgt i nn i kontrollutvalget for
perioden 2015 - 2019:


Navn Funksjon Navn Varamedlem
Lars - Erik Ottosson Leder Bjørn Erik Lauritzen 1.vara
Torill Astrup Nestleder David Bergquist 2.vara
Inger Lien Medlem Unni Ekeheien 3.vara



https://www.regjeringen.no/contentassets/67b3cb9c983a49b2be54e8b932faceb9/kontrollutvalgsboka.pdf
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2. KONTROLLUTVALGETS ARBEIDSFORM
Kontrollutvalget i Rømskog kommune har i 2017 hatt 4 møter og behandlet
29 saker.
Kontrollutvalgets møter er offentlige jf. Kommuneloven § 31.
Kontrollutvalgets møter, innkallinger og protokoller blir lagt ut på kommunens
hjem meside.


Utvalget har utarbeidet et strategidokument for sin virksomhet i valgperioden
og vedtar en møteplan for hvert halvår.
Utvalget har tilbud om å delta på Nor ges Kommunerevisorfo rbund sin årlige
kontrollutvalgskonferanse , som er et viktig forum for faglig påfyll til
kontrollutvalgsmedlemmene.


Utover utvalgets medlemmer har Ordfører, sekretariat og revisor møte - og
talerett i utvalget. Ordfører har vært tilstede i to møte r .
Administrasjonen inviteres av utvalget ved behov.


Sekretariatsfunksjon for kontrollutvalget blir dekket av Indre Østfold
kontrollutvalgssekretariat IKS. Sekretariatets primæroppgave er
saksbehandling, rådgiving og tilrettelegging. I det løpende arbeidet er
sekretariatet bindeledd mellom utvalg og revisjon sselskap, og utfører
oppgaver på vegne av kontrollutvalget.


3. KONTROLLUTVALGETS OPPGAVER
Kontrollutvalgets oppgaver fremgår av kommunelovens § 77 og forskrift om
kontrollutvalg.


TILSYN MED DEN KOMMUNALE FORVALTNINGEN
Kontrollutvalget har på grunnlag av revisjonens rapportering og annen
informasjon ført tilsyn med den kommunale forvaltningen. Herunder
ligger oppgaver i forbindelse med forvaltningsrevisjon,
regnskapsrevisjon, selskapskontroll og budsjettbehandling.


Kontrollutvalget har i tråd med for s kri ftene s § 7 avgitt uttalelse til
kommunestyret for Rømskog kommunes årsregnskap 2016.
(sak 17/8)
Kontrollutvalget har innstilt på budsjett for kontroll og tilsyn
2018, jf. forskriftenes § 18. (sak 17/26)
Det er behandlet én forvaltningsrapport og to
oppfølg ingsrapporter i utvalget:


o Forvaltningsrevisjonsprosjekt “ Administrasjon og
styring – internkontroll og rutiner », Rømskog
kommune (sak 17/24) . Utvalget vedtok
prosjektbeskrivelsen rapporten bygger på i sak 17/4.


o Oppfølging av rapport om « Etisk reglement og
varslingsrutiner» , Rømskog kommune (sak 17/15)


o Oppfølging av rapport om « Skole – rutiner ved
mobbing» Rømskog kommune (sak 17/25)


Rapporten e er sendt kommunestyret for videre behandling
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Vedtatt selskapskontroll for 2017 er påbegynt, og vil bli lagt frem
fo r utvalget på første møte i 2018 .
Utvalget har i tråd med regelverket innstilt til kommunestyret på
valg av revisor til fellesnemd i forbindelse med
kommunereformen (sak 17/ 16 ).


Følgende fra administrasjonen har vært i kontrollutvalgets møter for å
orientere om temaer utvalget har bedt om:


Rådmann Anne Kirsti Johnsen orienterte om Rømskog
kommunes budsjett for 2017. (sak 17/2)
Rådmann orienterte om Rømskog kommunes årsregnskap for
2016. (sak 17/17/8)
Rådmann orienterte om næringsfond (sak 17/9)


TIL SYN MED REVISJONEN
Indre Østfold Kommunerevisjon IKS er r evisor for Rømskog kommune .
Kontrollutvalget har holdt seg løpende underrettet om revisjonens
virksomhet og arbeid. Oppfølgingen av revisjonens løpende arbeid
foregår ved muntlige og skriftlige orie nteringer fra oppdragsrevisor i
kontrollutvalgsmøtene . Kontrollutvalget har fått seg forelagt følgende
saker skriftlig i forbindelse med sitt «påseer» ansvar:


Oppdragsvurdering og vurdering av revisors uavhengighet
Planlagte ressurser og tidsforbruk 2017
Overordnet revisjonsstrategi 2017
Framdriftsplan forvaltningsrevisjon for 2017


4. ØVRIG
Kontrollutvalget har, i tillegg til ordinære og lovpålagte saker, fått en
orientering av revisjonen om «kloakk - fondet» i kommunen (sak 17/5).


Rømskog 2 3.01 .2018


L ars - Erik Ottosson
Kontrollutvalgets leder


(sign.)
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INNHOLDSFORTEGNELSE 
 


1 BAKGRUNN FOR PLANEN 
1.1 Innledning 
1.2 Statlige føringer 
1.3 Fylkeskommunale føringer 
1.4 Folkehelse 
1.5 Østfold idrettskrets føringer 
1.6 Kommunale føringer 
 


2 KLARGJØRING AV BEGREPER 
2.1 Idrett 
2.2 Fysisk aktivitet 
2.3 Friluftsliv 
2.4 Idrettsanlegg 
2.5 Friluftsområder og friområder 
2.6 Kulturbygg 
2.7 Barn og voksne 
 


3 SATSINGSOMRÅDER OG MÅL 
3.1 Statlige mål og satsingsområder 
3.2 Fylkeskommunale mål og satsingsområder 
3.3 Østfold idrettskrets mål og satsingsområder 
3.4 Kommunale mål og satsingsområder 
3.4.1 Kultur 
3.4.2 Forvaltning og arealplan 
3.4.3 Næring/turisme 
3.4.4 Miljø og tekniske tjenester 
3.4.5 Natur/jordbruk/skogbruk  
3.5   Lokale mål for lag og foreninger 
3.5.1 Økonomiske forutsetninger 
 


4 STATUS 
4.1 Rømskog Kommune 
4.1.1 Folketall 
4.1.2 Arealfordeling 
4.1.3   Natur / Jordbruk / Skogbruk 
4.2     Idrettsanlegg 


4.3  Kulturbygg 
4.4  Friområder 
4.5  Lag og foreninger 
 


5 VIRKEMIDLER 
5.1 Spillemidler 
5.2 Kommunale tilskudd 
5.3 Mva-kompensasjon 
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6 EVALUERING AV DELPLAN FOR IDRETTS- OG FRILUFTSLIV   
2014 – 2017 I RØMSKOG  


6.1.      Anleggsenheter 
6.1.1    Hoppbakker 
6.1.2    Skyteanlegg 
6.1.3    Ballbaner 
6.1.4    Kart 
6.1.5    Skiløyper 
6.1.6    Turstier 
6.1.7    Sykkelstier 
6.1.8  Badeplasser 
6.1.9    Gymnastikksal 
 


7. Behov 


7.1    Idrettsanlegg 


• Idrettshus med skytebane og styrketreningsrom 
 
7.2     Kulturbygg 


• Kurøen Bygdetun 


• Ungdomsklubbens hus 


• Trosterud Skolemuseum 


• Biblioteket 


• Gymnastikksal 
 
7.3     Friluftsliv/Nærmiljøanlegg 


• Ballbinge 


• Oppfrisking av gamle bosteder 


• Flyktningruter 


• Kart 


• Handicap-brygger 
 


8. Handlingsprogram 
8.1 Kortsiktig handlingsprogram 2018 – 2021 
8.2      Langsiktig handlingsprogram 2018 – 2028      
8.3      Drift og vedlikehold 
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1. BAKGRUNN FOR PLANEN 
 
1.1 Innledning 
Idrett og friluftsliv er dypt forankret i vårt samfunn og forbindes gjerne med 
gode verdier som livskvalitet, sosialt fellesskap, naturopplevelser, 
helsefremmende virkninger etc. Det er imidlertid mye som taler for at 
aktivitetsnivået synker og at terskelen for å utøve fysisk aktiviteter er blitt 
høyere. Det er et stadig krav til bedre tilrettelegging av tiltak for at denne 
verdien skal opprettholdes. Noe av årsaken må sannsynlig tilskrives den 
teknologiske utvikling, som alltid søker forenklinger. Overgangen fra å utøve 
fysisk aktivitet til å være tilskuer er kort. 
 
Forskning kan bekrefte at barn, ungdom og spesielt voksne beveger seg 
mindre, øker i vekt og utvikler tidligere helseskade på grunn av inaktivitet. 
Dataalderens fascinasjon konkurrerer med spenningsmomentene i 
naturopplevelser og med konkurranseaspektet i idrettslig sammenheng.  
Bildet er allikevel mer nyansert. Det utvikler seg alternative aktivitetstilbud 
som "matcher" det moderne mennesket, og etter hvert assimileres i de mer 
tradisjonelle idrettsgrener. Sykling, skateboard og snowboard, er eksempler 
som appellerer til barne- og ungdomskulturen. 
 
Målet med planarbeidet er at kommunen i samarbeid med ulike brukergrupper 
skal få en best mulig oversikt over behovene for anlegg og områder for fysisk 
aktivitet, idrett og friluftsliv. Det er disse behovene for fremtidig utbygging som 
skal prioriteres og danne grunnlaget for bevilgninger og arealplanlegging de 
kommende år.  I tillegg er formålet med planen at den skal motivere til et 
samarbeid om utarbeidelse av en mer helhetlig politikk for fysisk aktivitet i 
kommunen. 
Kommunedelplanen for anlegg og områder for friluftsliv, idrett og nærmiljø og 
for kulturbygg har en kortsiktig og en langsiktig del:  
Den kortsiktige delen – handlingsprogrammet, har et tidsperspektiv på 4 år. 
Denne skal rulleres hvert år. Innholdet skal være prioritert liste over anlegg 
som skal rehabiliteres og/eller bygges. Denne delen skal knyttes opp mot 
kommunens økonomi- og handlingsplan, og det årlige budsjettet. 
Den langsiktige delen har et tidsperspektiv på 12 år og omtaler den 
overordnede målsetting og utvikling. De ulike anleggene føres opp i uprioritert 
rekkefølge. Revidering bør samordnes i en syklus på 4 år, samtidig med 
revidering av kommuneplanen. 
 
1.2 Statlige føringer 
For å forsøke å motvirke den fallende tendensen, er det fra statlig hold 
iverksatt en rekke tiltak for å stimulere idretts- og friluftsliv. I Stortingsmelding 
18 – Natur som kilde til helse og livskvalitet (2015 – 16) legges det opp til at 
enda flere driver med friluftsliv, og får oppleve friluftsliv som en kilde til bedre 
helse og høyere livskvalitet 
Et annet viktig innspill er Stortingsmelding nr. 26 (2011-2012), Den norske 
idrettsmodellen vektlegger idrett og fysisk aktivitet som en kilde til glede, 
overskudd, fysisk og psykisk mestring. Idrett handler også om deltakelse i 
sosiale fellesskap.   
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1.3 Fylkeskommunale føringer 


• Østfold mot 2050 


• Regionalplan Fysisk aktivitet 2011 -2014 (Ny plan er på høring) 
 
1.4 Folkehelse 
Stortingsmelding 34 (2012-2013) som går under betegnelsen 
Folkehelsemeldingen har som mål å sette fokus på fysisk aktivitet som et 
helseforebyggende tiltak. Økt fysisk aktivitet er et sentralt virkemiddel for å 
bedre folks fysiske helse. Særlig viktig er samordningen av idrett og friluftsliv 
med tanke på friluftsområdenes betydning for fysisk aktivitet. 
Stimulere til levende lokalsamfunn der helse, miljø og kultur ses i 
sammenheng og frivillige organisasjoner aktiviserer barn og ungdom. 
 
Oppsummert viser sentrale utviklingstrekk at det er behov for en helhetlig 
gjennomgang av den statlige idrettspolitikken, for å legge til rette slik at 
alle som ønsker kan drive idrett og fysisk aktivitet. 


1.5 Østfold idrettskrets føringer 
Strategiplan for perioden 2008 – 2011 (Ny plan utarbeides nå) 


1.6 Kommunale føringer 
Planarbeidet i kommunen er styrt av de overordnede strategier, som bl.a. er 
nedfelt i kommunens måldokument. Det er utarbeidet en mal for 
delplanprosjektet idrett og friluftsliv, som går under betegnelsen Kommunal 
planlegging for idrett og friluftsliv. Hovedintensjonen i delplanen er at den skal 
være målrettet, tenke helhetlig, langsiktig, prioritere og analysere kortsiktige 
og langsiktige behov for både aktiviteter og anlegg.  
 
Delplanen for Idretts- og friluftsliv og kulturbygg i Rømskog kommune 2018 – 
2021 imøtekommer et krav fra Kulturdepartementet (rundskriv 35/93) med 
pålegg til alle kommuner om utarbeidelse av kommunedelplaner for anlegg og 
områder for idrett og friluftsliv i 1994.  Kommunale delplaner skal videre danne 
grunnlag for tilsvarende fylkesdelplaner og skal ha en hovedrevisjon hvert 4. 
år.  
Denne kommunale delplanen skal være et styringsverktøy ved tildeling av 
kommunale/fylkeskommunale tilskudd og spillemidler. Kommunedelplanen er 
en betingelse for tildeling av stønad. 
 
 
2 KLARGJØRING AV BEGREPER 


2.1 Idrett 
Med idrett forstås aktivitet i form av konkurranse eller trening i den organiserte 
idretten. 


2.2 Fysisk aktivitet 
Fysisk aktivitet oppfattes som egenorganisert trenings- og mosjonsvirksomhet, 
herunder friluftsliv og aktiviteter preget av lek. 
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2.3 Friluftsliv 
Friluftsliv er opphold og aktiviteter i friluft i fritida med sikte på miljøforandring 
og naturopplevelse. Begrepet er nært beslektet med fysisk aktivitet. 
 
2.4 Idrettsanlegg 
Det er ulike idrettsanlegg, med ulike krav til standard og utforming. Det har 
betydning i forhold til blant annet støtte og tilskuddsordningene. De såkalte 
nærmiljøanleggene defineres som anlegg allment tilgjengelig for 
egenorganisert trening. De ordinære anleggene har mulighet for konkurranser 
og treningsopplegg for ulike idrettsorganisasjoner. I Østfold finnes blant annet 
regionale anlegg, som tilfredsstiller nødvendige krav for profesjonell 
idrettsutøvelse. Nasjonale anlegg skal ivareta behov for idrettskonkurranser på 
nasjonalt og internasjonalt nivå. 
 
2.5 Friluftsområder og friområder 
Fellesbetegnelser på grønne områder som er tilgjengelig for allmennhetens fri 
ferdsel. 
 
2.6 Kulturbygg 
Lokale kulturbygg er fellesbenevnelsen for samfunnshus, kulturhus, 
grendehus, allaktivitetshus, bydelshus, bygdetun og organisasjonseide 
forsamlingshus. De skal fungere som et kulturelt og sosialt møtested for 
lokalsamfunnet for alle alders- og befolkningsgrupper, lag og foreninger og for 
all lovlig organisasjons- og kulturvirksomhet. Lokale kulturbygg vil ofte være 
samlokalisert med andre typer lokaler. Dette kan være skoler, barnehager, 
idrettsanlegg, bibliotek, næringslokaler med flere. 
 
2.7 Barn og voksne 
Barn er i aldersgruppen 6-15 år. Ungdom er i alderskategorien 16-19 og 
voksne er over 20 år. 
 
3 SATSINGSOMRÅDER OG MÅL 
3.1 Statlige mål og satsingsområder 
Fra Stortingsmelding 26, Den norske idrettsmodellen (2012-2013) 
Regjeringen vil legge særlig vekt på noen viktige satsingsområder for den 
statlige idrettspolitikken de kommende årene: 


• Økt satsing på anlegg for idrett og egenorganisert fysisk aktivitet, 
herunder friluftsliv. 


• Bidra til å skape gode rammebetingelser for den organiserte idretten 
slik at den er i stand til å opprettholde og videreutvikle sine 
primæraktiviteter. 


• Økt satsing på ungdomsidrett. Satsingen på ungdom vil avspeiles i 
både anleggs- og aktivitetspolitikken. 


• Sikre gode rammebetingelser for barneidretten. 


• Legge til rette for egenorganisert fysisk aktivitet og friluftsliv. 


• Målrettet satsing for å nå inaktive. 


• Bidra til et godt aktivitetstilbud for grupper med behov for særlig   
tilrettelegging. 


• Bidra til å opprettholde og utvikle idretten som en viktig arena for 
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inkludering. 
 
Statens overordnede mål med idrettspolitikken kan sammenfattes visjonen 
idrett og fysisk aktivitet for alle. Idrett og fysisk aktivitet for alle innebærer at 
staten gjennom sin virkemiddelbruk skal legge til rette for at alle som ønsker 
det skal ha mulighet til å delta i idrett og / eller drive egenorganisert fysisk 
aktivitet. Med idrett forstås i denne sammenheng trening og 
konkurransevirksomhet i den organiserte idretten. Fysisk aktivitet refererer til 
egenorganiserte trenings- og mosjonsaktiviteter. I tillegg er det et mål å 
stimulere til fysisk aktivitet i form av friluftsliv. Fysisk aktivitet kan selvsagt 
utøves i en rekke andre sammenhenger enn det som inngår i definisjonen 
over. For det forebyggende helsearbeidet vil eksempelvis omfanget av fysisk 
aktivitet i hverdagen være av minst like stor betydning som treningsaktiviteter.  
Idrett, trening og mosjon er derfor et vesentlig bidrag for å nå nasjonale 
helsepolitiske mål. Oppsummert kan det derfor sies at idrett er viktig i seg selv, 
som fellesskapsarena og på grunn av dens potensiale til å bidra til å løse 
utfordringer på andre samfunnsområder. 
 
Friluftsliv 
I Stortingsmelding 18 – Natur som kilde til helse og livskvalitet (2015 – 16) 
legges det opp til at enda flere driver med friluftsliv, og får oppleve friluftsliv 
som en kilde til bedre helse og høyere livskvalitet. Meldingen omfatter tiltak og 
føringer innenfor både motivering og rekruttering til friluftsliv, og innenfor 
forvaltning av områder for friluftsliv. Regjeringen vil prioritere friluftsliv i 
nærmiljøet, slik at alle kan delta. Barn og unge er prioriterte målgrupper. 
 
Videre står det at friluftsliv i naturområdene i nærmiljøet krever lite ressurser. 
Disse grøntområdene stiller få krav til fysisk bevegelighet og kunnskap om 
ferdsel i naturen. I tillegg ligger de ofte i gangavstand fra der folk bor. 


Nærmiljønaturen kan gi store naturopplevelser, og for mange er naturen i 
nærmiljøet det viktigste området for friluftsliv. Gode muligheter til friluftsliv i 
nærheten av byer og tettsteder senker terskelen for å komme seg ut. 


Allemannsretten er grunnlaget for friluftslivet i Norge. Den gir rett til fri ferdsel 
til fots og på ski i utmark. De viktigste reglene om allemannsretten følger av 
friluftsloven. Den gjelder for alle og består av rett til opphold (bl.a. telting, 
bading og rasting), ferdsel og høsting. Bruk av allemannsretten er gratis. 
Opphold, ferdsel og høsting må skje på en hensynsfull måte. Man må ta 
hensyn til andre som er ute i naturen, fastboende, hyttebeboere og 
landbruket, som har sin næring i naturen. 


3.2 Fylkeskommunale mål og satsingsområder 
Østfold mot 2050, 2009-2012 Planen rulleres nå, og er ferdig behandlet i 
2018. 


Fylkesplan for Østfold; Østfold mot 2050, har visjonen Grenseløse Østfold. 
Planen er bygd opp med utgangspunkt i 3 hovedtema:  


Levekår og folkehelse – Verdiskaping – Miljø 
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I planen er det gjennomgående et særskilt fokus på klima – og energi som er 
den viktigste globale utfordringen, mens folkehelse er en av Østfolds største 
utfordringer. 
 
Med utgangspunkt i de 3 hovedtemaene er det formulert 3 langsiktige 
hovedmål for utviklingen i Østfold: 
 


1. Levekår og folkehelse: God livskvalitet for alle som bor i Østfold 
2. Verdiskaping: Østfold skal være attraktiv for mennesker og kapital, og 


tilby et velfungerende arbeidsmarked med et bærekraftig næringsliv 
preget av innovasjon, kompetanse og samhandling. 


3. Miljø: Østfold skal være et fylke som ivaretar klima, natur og 
kulturlandskap, og som tar miljøhensyn i offentlig og privat sektor. 


 
Regionalplan Fysisk aktivitet 2011 - 2014 (ny plan utarbeides i løpet av 
2017 – 18) Planen beskriver og begrunner hvilke føringer som skal ligge til 
grunn for prioritering av de virkemidler Østfoldsamfunnet har for å stimulere til 
økt fysisk aktivitet – for flest mulig.  


Virkemidlene er av to hovedtyper: 


1. Økonomiske virkemidler, som spillemidler, statlige friluftsmidler og 
fylkeskommunale midler. 


2. Juridiske virkemidler som plan- og bygningsloven, relevante særlover 
og fylkesplanen. 


 
Planen beskriver hvilke føringer som bør ligge til grunn for de økonomiske 
virkemidlene fylkeskommunen er satt til å forvalte, både når det gjelder 
fordeling av statlige midler og disponering av egne midler. 
Planen gir føringer for hensyn som bør tas i kommunale planer, både i 
samfunnsdelen og i arealplanlegging.                                                                                                                     
 
Planen er delt i to; del A: Friluftsliv og del B: Idrett. 
 
Del A: Friluftsliv 
Friluftsliv er en del av vår kultur, koster lite å tilrettelegge og har potensiale til 
å aktivisere mange. I flere overordnede statlige styringsdokumenter uttrykkes 
det tydelig at fysisk inaktivitet er i ferd med å bli framtidas store helseproblem. 
Sosiale ulikheter med hensyn til livsstil er en viktig utfordring for samfunnet. 
Friluftsliv er en av de viktigste satsningsområder for å øke fysisk aktivitet og 
styrke folkehelsa. 
 
 
Mål friluftsliv: 
Alle i Østfold skal ha mulighet til friluftsliv som helsebringende, 
trivselsfremmende og miljøvennlig aktivitet, i nærmiljøet og i naturen ellers. I 
folkehelsearbeidet skal friluftsliv ha en sentral plass i utviklingen av 
Østfoldsamfunnet, og friluftsliv skal være et viktig tema i samfunnsdebatten og 
på den politiske dagsorden. 
Alle delmål og friluftslivstiltak i planen skal bygge på dette hovedmålet. 
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Miljødepartementet, som statlig organ, har følgende hovedkriterier som skal 
være bærende for friluftslivet: 


• Skal være helsebringende 


• Skal være miljøvennlig 


• Styrke allemannsretten 


• Naturområder i og ved byer og tettsteder er svært viktige arealer å 
prioritere for å sikre friluftsliv som en aktivitet for alle. 


 


Del B: Idrett 
Det er en målsetning for idretten at alle skal kunne delta. Dette vil i noen 
tilfeller kreve spesiell tilrettelegging, og målet er å føre en idrettspolitikk som 
følger prinsippene om universell utforming. Universell utforming skal være et 
gjennomgående prinsipp, men i handlingsprogrammet for idretten har det fått 
særlig fokus under Anlegg og områder for fysisk aktivitet. 
Planen har et handlingsprogram for idretten og er bygd opp med tre 
fokusområder: 


• aktivitetsfremmende tiltak 


• anlegg og områder for fysisk aktivitet 


• programsatsing i Østfold 
 
Aktivitetsfremmende tiltak har følgende mål: 


• Folkehelseperspektivet er med i all planlegging 


• Øke den fysiske aktiviteten blant barn og ungdom i Østfold 


• Bevare frivilligheten i Østfold-idretten 


• Styrke idrettens organisasjon på kommunalt nivå 


• Gi utviklingsmuligheter for talenter innen idrett og som kan hevde seg i 
toppen av norsk idrett og legge til rette for idrett/ utdanning 


• Gi mennesker som står utenfor arbeidslivet mulighet til å delta i et 
aktivitetsmiljø 


• Etablere Verdens beste idrettsregion for og mellom følgende 
brukergrupper på norsk og svensk side; idrettsforeninger, ungdom og 
ungdomsledere, inaktive voksne og aktuelle samarbeidspartnere 
(skole, foretak, kommuner) og folkehelseprosjekter i samarbeid med 
næringslivet 


• All ungdom gis et fysisk aktivitetstilbud – uansett tilknytning til 
organisasjoner 


 


Anlegg og områder for fysisk aktivitet: 
Planlegging av anlegg for idrett og friluftsliv skal gå inn som en naturlig del av 
planprosessen sammen med andre arealkrevende tiltak. Det må derfor legges 
særlig vekt på nåværende og framtidig utbyggingsmønstre når det gjelder 
boliger, skole, friområder og trafikkanlegg m.fl. Det er viktig å samordne 
planleggingen av frilufts- og idrettsanlegg i skog og mark slik at 
sammenfallende behov og ressurser utnyttes. Sambruk og flerbruk er stikkord 
i denne sammenhengen. Det må legges vekt på interkommunalt samarbeid 
på basis av regionale behovsvurderinger når det heretter skal gis støtte til 
bygging av større anlegg innenfor planperioden.  
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Anlegg og områder for fysisk aktivitet har følgende mål: 


• Gjennomføre partnerskapsmodellen i alle tilbud 


• Nærmiljøanlegg og rehabilitering av eksisterende idrettsanlegg skal 
prioriteres 


• Idretts- og friluftsanlegg skal planlegges sammen for å få til felles 
enhetlige løsninger 


• Det skal skje en samordning mellom kommunene når større anlegg 
skal bygges 


• Behovsanalyse skal legges til grunn for utbygging/prioritering 


• Det skal tilrettelegges for utvidet bruk av eksisterende og nye anlegg 


• Tilgjengeligheten skal økes for rullestolbrukere og andre med nedsatt 
funksjonsevne 


• Det skal stilles krav til at kommunale arealplaner sikrer tilstrekkelige                
områder til idrett og friluftsliv 


 
Universell utforming: 
Prinsipper for universell utforming skal legges til grunn i utformingen av 
bygninger og uteområder. Planlegging, prioritering og gjennomføring av tiltak 
må skje i samarbeid med råd /organisasjoner for funksjonshemmede. 
Mål: Det skal legges til rette for at alle i Østfold kan drive med idrett- 
uavhengig av funksjonsnivå 
 
Skyteanlegg: 
Østfold har mange skyteanlegg av ulike kategorier. Det er gjennomført og 
planlagt relativt mange skyteanlegg med elektroniske skiver. Planen beskriver 
et klart behov for å koordinere utbyggingsvirksomheten, ikke minst med tanke 
på de miljømessige konsekvenser som utbygging vil kunne medføre for bolig- 
og friluftsområder. Fylkesplanen 2009-2012 foreslår gjennom et eget 
handlingsprogram en styrt samordning av de mange uteanleggene med 
samling om noen få større regionale anlegg. Eventuelle nye anlegg og 
anleggsenheter bør vurderes lagt til eksisterende større baner. Baner som er 
modne for rehabilitering bør vurderes nedlagt, eller samordnet med større 
eksisterende, eller flyttet til et utpekt område for miljøbelastende anlegg. 
Mål: Samordne uteanleggene til noen få regionale anlegg. 
 
Motorsportsanlegg: 
Østfold har i dag 13 motorsportsanlegg. Av miljømessige hensyn bør 
lokalisering av anlegg for motorsport samles på utpekte steder i fylket. Alle 
anlegg av disse kategoriene gis særskilt konsekvensvurdering på bakgrunn 
av regionale og miljømessige betraktninger før spillemidler kan gis. 
Mål: Samle anlegg for motorsport på utpekte steder i fylket. 
 
Programsatsing i Østfold: 
Det satses på følgende: 


• Idrettshaller med tilleggsfunksjoner tilrettelagt for mindre idretter 
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• Prosjekter som gir gode kombinasjonsløsninger ved samlokalisering 


• Svømmehaller med minimum 25m basseng 


• Anlegg for nye idretter og aktiviteter 


• Andre prioriterte prosjekter 
 
Kriterier for programsatsingen: 


• Spillemidler tildelt under programmet kommer i tillegg til ordinære 
spillemidler 


• Som hovedregel skal byggestart for anlegget være senest to år etter at 
tilsagn om ekstraordinære spillemidler er gitt 


• Kommuner sender søknader til fylkeskommunen 


• Fylkeskommunen samordner søknader fra kommunen i eget fylke og 
oversender søknadene til Kulturdepartementet innen søknadsfristen 


 
Svømmehaller: 
Det er registrert 36 svømmeanlegg i Østfold. De aller fleste er bygd på 60- og 
70 tallet. Flere av anleggene er rehabilitert, men mange gjenstår. Det er 
fortsatt behov for nye svømmehaller i Østfold og rehabilitering av eksisterende 
anlegg. Kulturdepartementet har de siste årene prioritert svømmeanlegg 
gjennom programsatsingen. 
Mål: 


• Fylkets svømmehaller skal tilfredsstille en akseptabel standard hva 
angår vannkvalitet og bruk 


• Kystfylket Østfold må ta høyde for at det er tilstrekkelig antall anlegg for 
svømme- og livberging som holder kvalitetsmessig god standard 


 
Strategi: Kommunene ber svømmehalleiere om å foreta en gjennomgang av 
sine anlegg i samsvar med forutsetninger og retningslinjer for en 
standardheving 
 
Interkommunale anlegg: 
Departementet åpner for muligheten til å søke om ekstra tilskudd til større 
interkommunale idrettsanlegg på gitt vilkår. 
Mål: Å få tilsagn om tilskudd på anlegg som faller inn under ordningen 
 
Strategi: Drøfte aktuelle interkommunale/ regionale anlegg med aktuelle 
kommuner 
 
Flerbrukshaller: 
Det er bygd 37 flerbrukshaller i Østfold ved bruk av spillemidler. I tillegg 
kommer en håndfull haller uten spillemidler. Flerbrukshallene er anvendbare 
til mange aktiviteter og idretter, også for barn og unge. Denne type haller har 
derfor blitt prioritert av mange kommuner. De mange små idretter har tilpasset 
seg flerbrukshaller. I departementets satsningsprogram er det derfor åpnet for 
at flerbrukshaller bygges med tilleggslokaler for de mindre idrettene. 
Mål: Gi mindre idretter tilpassede lokaler i tilknytning til flerbrukshaller 
Strategi: 
- Øke tilskuddsmuligheter for tilleggslokaler i flerbrukshaller 
- Rette oppmerksomheten på anleggsbehovene for de mindre idretter 







 12 


 
 
 
3.3 Østfold idrettskrets mål og satsingsområder 
Strategiplan for perioden 2008 - 2011 


Visjon - Idrett for alle 
Østfold Idrettskrets (ØIK) skal bidra til å sikre norsk idretts overordnede visjon 
Idrett for alle gjennom å arbeide for en åpen og inkluderende idrett. 
ØIK skal arbeide for at befolkningen i fylket gis mulighet til å utøve idrett og 
fysisk aktivitet i sunne former ut fra ønsker, behov og forutsetninger. 
 
Mål - En åpen og inkluderende idrett 


• Målet bygger på verdier som integritet, likeverd, toleranse, forståelse 
og respekt. 


• En åpen og inkluderende idrett må først og fremst realiseres i 
idrettslagene som er selve fundamentet for all idrettsaktivitet og 
fellesskap. 


• En åpen og inkluderende idrett vil utfordre den framtidige leder- og 
trenerrollen i forhold til verdier, holdninger, kunnskap, praktiske og 
sosiale ferdigheter. 


• Ledere og trenere i idrettslaget har et spesielt ansvar for å skape gode 
miljøer og utvikle idrettslagene som en sosial og inkluderende arena, 
og være med på å tilrettelegge for aktivitet preget av glede, fellesskap, 
helse og ærlighet. 


• Det å ivareta viljen til frivillig innsats er avgjørende for at idretten 
fortsatt skal blomstre og utvikle seg. 


 
En åpen og inkluderende idrett handler om: 


• Gi flere barn, ungdom og voksne et bedre tilbud 


• Inkludere grupper som ikke finner seg godt nok til rette i idrettslagene 


• Vise respekt for menneskeverdet og sikre like muligheter for vekst og 
utvikling 


• Øke det frivillige engasjementet og den lokale verdiskapning 
 
Mål for videre anleggsutvikling: 


• ØIK skal arbeide for å bedre idrettslagenes anleggsforhold i samarbeid 
med alle særkretser og idrettsråd i Østfold, også til beste for 
egenorganisert aktivitet. 


• Utbyggingen av idrettsanlegg er i stor grad avhengig av spillemidlene. 
Behovet for ytterligere spillemidler til anlegg er stort, og det er betydelig 
udekket behov for å få realisert normal anleggsutbygging i fylket. 


• For å sikre at spillemidlene blir brukt mest mulig effektivt, bør idretten 
få større medbestemmelse i anvendelsen av disse midlene. 


• Fokus skal ligge på idrettsanlegg med stort brukerpotensiale og 
flerbruksanlegg, således vil idrettens mangfold i betydelig grad være 
med å legge premisser for utforming av de fremtidige idrettsanlegg. 


• Medvirke til prosesser som sikrer mangfold innen idretten, ved at 
mindre idretter også får innflytelse for å kunne utvikle sine 
anleggsbehov. 
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• Lokalisering av idrettslagene bør være i lokalmiljø/nærmiljø der barn og 
unge bor, spesielt nærmiljøanlegg. Således vil anleggene kunne bli 
viktige sosiale møteplasser, hvor barn og unges interesser og behov 
blir ivaretatt. 


 


3.4 Kommunale mål og satsingsområder 
Det er et mål at befolkningen skal kunne tilbys et variert tilbud i tråd med 
bygdas tradisjoner innen idretts- og friluftsliv. Dette skal være en rettesnor for 
planlegging og utbygging av fremtidige tilbud på området. 
 
Folkehelse 
Plan for folkehelse og frivillighet i Rømskog kommune 2018 - 21 
 
Folkehelseloven har som formål å bidra til en samfunnsutvikling som fremmer 


folkehelse herunder utjevner sosiale helseforskjeller. Kommunen skal etter 


lovens § 1 bidra til å fremme befolkningens helse, trivsel, gode sosiale og 


miljømessige forhold og bidra til å forebygge psykisk og somatisk sykdom, 


skade og lidelse. I § 3 defineres folkehelse som befolkningens helsetilstand 


og hvordan helsen fordeler seg i en befolkning.  


Grunnlaget for folkehelsen skapes først og fremst utenfor helsevesenet. Vi må 


derfor arbeide sammen i alle sektorer for å legge til rette for at bygdas 


innbyggere kan få gode oppvekstkår og utdanning, trygge offentlige rom, et 


bomiljø som passer den enkelte, rom for fysiske aktivitet, gang- og sykkelveier 


og muligheten for et rikt kulturliv. Kommunens lag og foreninger gjør et 


uvurderlig arbeid for folkehelsen i Rømskog. 


 
Idrett 
Lokale idrettslag og foreninger er gjennom sin brede tilslutning et av 
sivilsamfunnets viktigste bidrag til gode og trygge oppvekstsvilkår. Idrett 
rekrutterer bredt og er en av samfunnets viktigste inkluderingsarenaer. Svært 
mange barn har erfaring fra idretten. Selv om oppslutningen blir gradvis lavere 
i løpet av ungdomsårene, er idrett en dominerende fritidsaktivitet også for 
denne aldersgruppen. 
Fysisk inaktivitet er et voksende samfunnsproblem. Det er i første rekke en 
mer stillesittende hverdag som er årsaken til at kun 20 prosent av 
befolkningen oppfyller myndighetenes anbefalinger om daglig fysisk aktivitet. 
Andelen som oppgir at de trener eller mosjonerer regelmessig har aldri vært 
høyere enn i dag. Rømskog kommune med sine mange lag og foreninger 
skulle ha et godt utgangspunkt for å gi et verdifullt tilbud til alle. 
 
Friluftsliv 
Ønsket om naturkontakt og naturopplevelse er karaktertrekk som kanskje 
klarest skiller friluftsliv fra andre nærliggende fritidsaktiviteter. Disse er selve 
grunnstammen i friluftslivet, men også kontakt med kulturminner og kulturmiljø 
er viktige faktorer. I den før nevnte stortingsmelding 18 heter det at 
friluftslivspolitikken bør legge hovedvekten på en kjerne av ikke 
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konkurransepreget, ikke motoriserte fritidsaktiviteter som skjer på allment 
tilgjengelige, naturpregede områder. I dag har folk enda mer reelle behov for 
periodevis fravær av stress, støy og motorbruk enten det skjer i urørt natur 
eller i område som er mer påvirket av mennesker. 
Rømskogs naturområder gir et særdeles godt utgangspunkt for 
friluftsaktiviteter: tur- og sykkelstier, padling, fisking etc. Rømskog har en rik 
jakttradisjon med hund.  
 
3.4.1 Kultur 
Rømskog kommune oppleves som en god kommune å bo i, og er anerkjent for  
et tett og godt samarbeid med frivillige organisasjoner, et godt oppvekstmiljø 
og gode tjenester til alle aldersgrupper. Ulike festivaler og kulturelle tiltak 
støttes, og hver 17.mai deles det ut Ungdommens Kulturpris. Virksomhet 
Kultur ønsker å være delaktig støttende i mangfoldet av kulturelle aktiviteter, 
herunder friluftsliv og idrett, gjennom støtteordninger og møteplasser for å 
utvikle ideer og prosjekter.  


3.4.2 Forvaltning og arealplan 
Kommunens arealplan er juridisk bindende og trekker opp nødvendige 
retningslinjer for all arealbruk.  Her fremgår mer spesifikke grenseoppgangen 
mht. allemannsretten.  Blant annet spørsmålet om strandsoner, bebyggelse i 
nærheten av kulturminner og turstier m.m. Ny forskrift i 2017 sidestiller reglene 
for bruk av vannscootere med andre fritidsfartøy.  


3.4.3 Turisme/næring 
Med sine store skogkledde åser, mange innsjøer og vann, skiller Rømskog 
seg ut som en spesiell og naturskjønn perle i det ellers flate 
Østlandslandskapet. Østfolds høyeste punkter; Slavasshøgda, 
Haukenesfjellet og Slottet ligger i Rømskog. Over 100 sjøer og tjern gir rike 
frilufts- og fiskemuligheter. Rømsjøen, 14km2 stor, gir muligheter for bading, 
fiske, seiling og padling. Det ligger to campingplasser i kommunen og et SPA-
hotell, samt at Haukenestårnet er en selvbetjent DNT- hytte.  


Nesten 2/3 av de sysselsatte i kommunen arbeider utenom egen 
hjemkommune. Flesteparten av disse arbeider i nabokommunen Aurskog-
Høland. Næringslivet i Rømskog har mulighet til økonomisk støtte gjennom de 
distriktspolitiske virkemidlene til Innovasjon Norge. Rømskog kommune har 
opprettet et eget, kommunalt næringsfond. Det blir kunngjort om 
søknadsfrister og betingelser når dette er aktuelt.   


I kommunen er det to privateide campingplasser. Det er også et ønske om å 
etablere rasteplasser langs FV 21. Eidet er ved flere anledninger foreslått som 
egnet sted for forbipasserende.  


3.4.4 Tekniske tjenester og miljø. 
Hovedmål som berører tekniske tjenester, miljøvern, naturforvaltning og 
landbruk har blant annet denne målsettingen: 
Det skal arbeides for et miljøvern som sikrer en fremtidsrettet forvaltning av 
miljøet og naturressursene. Kommunen skal ha som mål at dagens åpne 
landskap blir værende åpne. 
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Det skal arbeides for et landbruk i balanse med naturgrunnlaget og 
kulturlandskapet i kommunen, og en arealdisponering som sikrer 
produksjonsgrunnlaget og andre ressurser for fremtidige generasjoner. 


3.5 Lokale mål for lag og foreninger 
Idrettslaget og beslektede lag og foreninger har som mål å stimulere til mest 
mulig aktiviteter blant barn og unge. Medlemstallet i lag og foreninger er høyt, 
ca. 900 medlemmer fordelt på flere lag og foreninger, ca. 1/3 av dem av dem 
er under 20 år. Aktivitetsnivået er høyt, og mange er medlemmer flere steder. 
Det er viktig at voksne går foran som et godt eksempel. Ytterligere mål er å 
vinne over seg selv, og lære både å tape og vinne. Trimaspektet anses å være 
viktig, og det sosiale fellesskapet før og etter trening. 
 
Jeger- og fiskeforeningene har som sitt primære mål å tilby jakt, fiske og 
friluftsliv til de som bor i området, legge ut jaktrettigheter, salg av fiskekort, 
samt ha tiltak for å fremme vilt- og fiskebestand. Det selges i underkant av 200 
fiskekort totalt på årsbasis. Som et ledd i kalkingsplan for Østfold foretas 
vannprøver og kalking av vann. I noen vann er det sluppet ut ørret. 
Oppgraderinger av bekker og elver er viktige, særlig der det er gytende fisk. I 
Ertevannet og Hølvassdammen er det nedlagt et stort dugnadsarbeid for å 
sikre vannføringen i Ertevassbekken og Langebekk. Damprosjektet er 
opparbeidet med tømmer og gytegrus.   


          3.5.1 Økonomiske forutsetninger 
Lag og foreningenes inntekter er basert på medlemskontingent, 
sponsorinntekter, kulturmidler, arrangement, spillemidler, salg av fiske- og 
jaktrettigheter. 
 
Kommunale tilskudd 
Den økonomiske tilskuddsordningen og støtten fra kommunen utløser kr. 
85.000,- årlig til lag og foreninger. Tildelingskriteriene legger vekt på 
aktivitetsnivå, og prioriterer barn og unge under 20 år.  Det er anledning å 
søke støtte til enkeltarrangementer. 
 
4 STATUS 


4.1 Om Rømskog 
Rømskog er en skogkommune beliggende i den nordøstre delen av Østfold, 
på grensen mot Sverige.  Arealet er 184 km2 og innbyggertallet i underkant av 
700. Rømskog ble i 1902 skilt ut fra Rødenes som egen kommune og er blant 
de minste kommunene i landet. Rømskog og Aurskog-Høland kommuner skal 
slås sammen til en kommune i 2020. 


4.1.1 Folketall 
Kommunens størrelse i folketall og den spesielle geografiske beliggenhet i 
Østfold, gir kommunen et særpreg. Folketallet i 2017 er i underkant av 700.  


4.1.2   Arealfordeling 
Kommuneplanens samfunnsdel ble vedtatt 20.06.2016. 
Arealdelen vedtas i løpet av vinteren / våren 2018.  
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Arealdelen er juridisk bindende for disponering av areal- og naturressursene, 
og har fire hovedmål:  


• Gi rammer for næringsutvikling  


• Forvalte naturressursene i kommunen  


• Sikre produktive og verneverdige områder  


• Klarlegge arealer for framtidige behov, og fastlegge utbyggingsmønster 
 
4.1.3 Natur/jordbruk/skogbruk 
Kommunen har lang og solid bakgrunn i forvaltning av naturressurser. 
Tilknytning til skog og mark var tidligere forbundet med arbeid i skogen og 
fangst og fiske for å dekke ernæringsbehov. Dette bildet har endret seg 
radikalt. Jakt og fiske i dag har vel så mye et sosialt aspekt og skogsarbeidet 
er stort sett modernisert til maskindrift. For å stimulere tilveksten i 
befolkningen, vil mulighetene for friluftsliv stå som et sentralt 
markedsføringselement.  
  


4.2 Idrettsanlegg 
Se punkt 6: Evaluering av delplanen 2014-2017 


4.3 Kulturbygg 
Kommunens kulturhus ble åpnet i 2001 og innehar bl.a. gymnastikksal og 
trimrom som fylles med treningsaktiviteter ukentlig. Trimrommet forvaltes av 
Idrettsforeningen og det fordres medlemskap i foreningen for å kunne bruke 
det.    
Kurøen Bygdetun holder åpent 2 måneder i sommersesongen for kioskutsalg 
og ulike aktiviteter. Det foregår bl.a. privat kanoutleie på stedet. Kommunen 
legger ut flytebrygger og setter opp rastebord i forbindelse med badeplassene, 
og tar ansvar for renovasjon og vedlikehold på områdene 
Trosterud skolemuseum ligger helt ved grensen til Sverige, og stedet kan 
besøkes etter avtale med kommunen. 
Ungdomsklubben holder til i kommunens lokaler ved Normeka, som også 
disponeres av Rømskog Pistolklubb og Rømskog Skytterlag. 


4.4 Friområder 
Det er flere merkede turstier i Rømskog. Kommunens mange sjøer innbyr til 
kano- og SUP turer og fisking. Ved Rømsjøen er det to offentlige badestrender 
Sandviksand og kirkesand, med badebrygger, toalettfasiliteter, og på 
Kirkesand er det dessuten en grill.  
Båtlivet er regulert på visse områder i Rømsjøen, med hastighetsbestemmelse 
nord for en linje fra Storøya til Kurøen. Her gjelder maksimumsfart på 5 knop. 
Grunnene i sjøen er i all hovedsak merket.  
 
Gang- og sykkelsti fra innkjøring Østkkroken til Eidet er ulykkesforebyggende 
langs 60 sonen på fv.21. Dette gir helsemessig gevinster, da folk kan gå og 
sykle langs denne ruten. Det er i tråd med regjeringens og kommunens 
satsning på Folkehelsearbeidet.  
 
Det finnes et digitalt turkart for friluftsinteresserte.  
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Registrering, merking og rydding av dyregraver inngår som et tiltak for å 
fremme friluftslivet kombinert med kulturopplevelsen. Det foregår en 
kontinuerlig sporing og registrering av rovdyr. Rømskog inngår i 
forvaltningsområdet for ulv, som virker inn på lokalbefolkningens bruk av 
friområdene. Mange velger bort skogen på grunn av rovdyrfrykt. 
 
Branntårnet på Haukenesfjellet inngår i Den Norske Turistforeningen (DNT) 
sine tilbud som overnattingshytte. Tårnet er det høyeste utsiktspunktet i 
Østfold og trekker turfolk også utenfor kommunens grenser. Restaureringen 
er finansiert med spillemidler, kommunal støtte, støtte fra turistforeningen og 
private sponsorer. Det er nedlagt en betydelig dugnadsinnsats. Fra 
fylkeskommunale utviklingsavtalemidler har vi fått opp informasjonstavler på 
flere steder i kommunen. Vi har også fått støtte fra bl.a. folkehelsemidler til å 
merke turstier.  
 


         4.5 Oversikt / status - Lag og foreninger 
Lag og foreninger som har fått kulturstøtte i 2017: 


NAVN MEDLEMSTALL DERAV UNDER 20 ÅR 


Rømskog IL Ski- og 
Orienteringsgruppe 100 40 


Rømskog Søndagsskole 20 20 


Club 18 25 25 


KRIK – Rømskog 25 25 


Rømskog Husflidslag 73 0 


Rømskog IL 
Fotballgruppe 30 7 


Rømskog 
Pensjonistforening 63 0 


Rømskog IL Motorsport 46 22 


Rømskog Barnegospel 34 34 


Nordre Rømskog Jeger- 
og Fiske forening 90 8 


Rømskog Kristelige 
Ungdomsforening 


                             73                               43 


Rømskog Historielag 
 


                              72 0 


Den norske Turistforening 
Indre Østfold 


                              32                                 5  


Rømskog Bluesklubb 
 


8 0 


Rømskog Skytterlag 
 


                              89                                 3 


Elgbanen 
 


140 8 


Tilsammen                           920                           240 
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I Rømskog er medlemstallet i idrettslag og andre lag og foreninger høyt, og 
mange er med i flere lag og foreninger.   
 
5 VIRKEMIDLER 
Det er både juridiske og økonomiske virkemidler som er aktuelle i denne 
sammenhengen. Friluftsloven, Plan- og bygningsloven, Naturmangfoldsloven, 
Kulturminneloven, Viltloven, Vassdragsloven og Motorferdselsloven er lover 
som kan komme til anvendelse. De viktigste økonomiske virkemidlene er 
spillemidler, kommunale tilskudd og mva-komp. I tillegg kan det finnes noen 
midler til friluftsliv og tilrettelegging for allmenheten gjennom Miljødirektoratets 
naturforvaltningsmidler og gjennom jordbruksavtalen. 


5.1 Spillemidler 
De økonomiske forutsetningene for statens anleggspolitikk er knyttet opp mot 
spillemidler. Spillemidler til anlegg for idrett og fysisk aktivitet er hjemlet i 
pengespilloven. Overskuddet fra spillvirksomheten fordeles til idrettsformål, 
kulturformål og til samfunnsnyttige eller humanitære organisasjoner som ikke 
er tilknyttet Norges idrettsforbund og olympiske og paraolympiske komitè. 


5.2 Kommunale tilskudd   
Ved opparbeidelse eller rehabilitering av kommunale anlegg avsettes midler 
på investeringsbudsjettet. For anlegg i regi av andre utbyggere bidrar ofte 
kommunen med tilskudd. I tillegg tildeles lag og foreninger årlig kulturmidler til 
drift. Tildelingskriteriene legger vekt på aktivitetsnivå og prioriterer barn og 
unge under 20 år.  Dessuten er det anledning å søke støtte til enkelt 
arrangementer og lederopplæring.   
 
5.3 Mva-kompensasjon 
Alle som oppfyller vilkårene for å motta spillemidler til idrettsanlegg, med 
unntak av kommuner/fylkeskommuner og kommunale foretak kan på grunnlag 
av anleggsregnskapet søkes om kompensasjon av merverdiavgift. Ordningen 
er rammestyrt det blir tildelt midler etter søknad innenfor den rammen 
Stortinget bevilger for det enkelte år. 


 
6.EVALUERING AV DELPLAN FOR IDRETTS- OG FRILUFTSLIV I 
RØMSKOG - KOMMUNEDELPLAN FOR KULTURBYGG OG FYSISK 
AKTIVITET 2014 – 2017 


 
6.1 Anleggsenheter 
I den årlige oppjustering av anleggsenheter i forbindelse med 
spillemiddelsøknader inngår følgende oversikt:                                                                      
 
6.1.1 Hoppbakker 
Lykkjemyra hoppbakke. Den er lite i bruk fordi det krever mye tid å preparere 
bakken. Bakken har naturlig tilløp og dekker både K6 og K15.  
 
6.1.2 Skyteanlegg 
Rømskog skytebane har støydempet standplass og skytterhus. Skytterlaget 
og jeger- og fiskeforeningene har gått sammen om å oppjustere banene med 
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elektroniske skiver og ombygging av standplass. Det finnes en elgbane som 
disponeres av begge jeger- og fiskerforeningene. Hele anlegget kan da 
betraktes som et moderne skyteanlegg etter dagens krav.  
Pistolklubben og Skytterlaget har eget rom i ungdomsklubblokalene.  
 
6.1.3 Ballbaner 
I 2003 ble det bygget en ballbinge på skoleplassen. Ballbingen kan fritt 
anvendes av alle, men er forbehold skoleelevene i skoletiden. Det planlegges 
en ballbinge på Haukenesfeltet på vestsida. 
Fotballbanen med naturgress benyttes til trening og lokale turneringer. 
Klubbhuset ble ferdigstilt i 2010.  
I 2007 ble en volleyballbane åpnet på Kurøen bygdetun. Den er godt besøkt 
og er et sosialt knutepunkt for ungdommer i bygda.  
 
6.1.4 Kart 
Det er kart til fire områder i forbindelse med orientering. Det gjelder 
Haukenesfjellet, Skurås, Klinten og Klubben. Klintenkartet ble oppjustert og 
digitalisert i 2004 ved hjelp av spillemidler. Det jobbes nå med å fornye kartet 
over Haukenesfjellet, som nå er digitalisert og kan oppjusteres årlig. Kartet vil 
utvides til Sagtjern, overlappe Skurås og etter hvert også kunne omfatte det 
nye Spa-hotellet.  
I forbindelse med interregionalt samarbeid med Østervallskog, er det 
utarbeidet et kartverk med tanke på turstier og sykkelstier. Det gjelder 
Stemningen, Vestsida, Ringsbyveien, Venemorunden og Hølvassveien. 
Jeger- og fiskeforeningen har også utarbeidet et detaljert kart myntet på deres 
behov. 
Fra fylkeskommunale utviklingsavtalemidler har vi fått opp informasjonstavler 
på flere steder i kommunen, deriblant et oppdatert oversiktskart med 
severdigheter og turstier. 
 
6.1.5 Skiløyper 
Lysløypa har to løypetraseer, henholdsvis 2 km og 3km lange. Skianlegget 
ble oppgradert for noen år tilbake. Det ble lagt ut bark, ryddet i kantsonen og 
satt inn ny lysarmatur. Imidlertid er det vanskelig å. vedlikeholde 3 km 
traseen, fordi runden er så kupert og lett for å skades i vårløsningen 
Lysarmaturen er fjernet og i praksis er denne ute av drift. 
 
6.1.6 Turstier 
Det er flere merkede turstier i kommunen. Bla.  Sundsrudruten, Bøseterveien, 
Stemningen, Venemorunden, Hølvassveien, Strandenes og Tukuelva.  
 
6.1.7 Sykkelstier 
Det er generelt gode muligheter for bruk av sykkel i Rømskog. Rømsjøen 
rundt er ofte anvendt som et mål for denne aktiviteten. Det er opparbeidet 
sykkel og gangsti fra Steinbyfeltet over Skoletoppen og ned til avkjørselen til 
Normeka.     
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6.1.8 Badeplasser 
Det er primært to badeplasser: Kirkesand og Sandviksand. Her legges det ut 
flytebrygger med hoppemuligheter hver sommersesong. I tillegg er det en grill 
på Kirkesand. Det er også mulig å bade ved Kurøen Bygdetun. 
 
 
6.1.9 Gymnastikksal 
I kommunens kulturhus er det gymnastikksal. Den er flittig i bruk på dagtid for 
skoleelever, SFO og barnehage, og på kveldstid benyttes den av 
ungdomsklubben, og lag og foreninger. I tilknytning til salen er det et trimrom 
med ulike treningsapparater. For å bruke trimrommet må det være tegnet 
medlemskap i idrettslaget. 
 


7. BEHOV  


7.1 Idrettsanlegg 
Idrettshus med skytebane og styrketreningsrom – Rømskog Idrettslag. 
Innendørs miniatyrskytebane, 15 m (eventuelt 10m med luft) i regi av 
Rømskog skytterlag. Det vil også bli tilrettelagt for skytesimulator  - Rømskog 
skytterlag og Pistolskyteklubben. 


7.2 Kulturbygg 


Kurøen Bygdetun  
Kurøen er bygdas møteplass og et naturlig utgangspunkt for å informere om 
de omkringliggende kultur- og fornminner. Det settes opp en stor 
informasjonstavle her med kart over Østsidas kultur- og fornminner, steder 
man kan nå til fots.  Restaurering av låven er helt nødvendig. Dette ble 
bekreftet ved befaring av Riksantikvaren, Østfold Fylkeskommune, høsten 
2014. For å kunne stabilisere veggene og gulvet må jernbjelken fjernes. 
Hvordan låven best settes i stand må vurderes av fagfolk. Deretter bør det 
lages en flerårsplan for istandsetting av denne slik at den igjen blir tilgjenglig.  
Låven kan brukes til utstilling av diverse redskap knyttet til jordbruk og 
skogsdrift som allerede finnes på Kurøen.  
 
Ungdomsklubbens hus 
Dagens lokaler er slitt. Det er et ønske at klubben flyttes til det nye idrettshuset 
som planlegges.  
 
Trosterud skolemuseum  
Å gjøre tunet på Trosterud skolemuseum om til en møteplass og utgangspunkt 
for kulturminneturer i området: Sette opp infoskilt med oversikt over alle kultur- 
og fornminner, samt en samlet oversikt over bygdeskolene i Rømskog frem til 
1970-tallet. Derfor er det viktig å bevare skolebygningen slik den er i dag. 
 
Bibliotek  
Det er behov for å få på plass selvbetjeningstjenester / meråpent for å gjøre 
biblioteket mer tilgjengelig. Her finnes eksterne midler via Nasjonalbiblioteket. 
Lokalitetene egner seg som flerbruksrom og kan med fordel benyttes av 
forskjellige grupper, samt kulturelle prosjekter.  
 







 21 


Gymnastikksal 
Oppgradering av gymnastikksalen. Sceneteppe og blendegardiner er svært 
slitte og må skiftes ut. Det trengs bedre lyd- og lysanlegg, og lerret til 
filmfremvisning. 
 
7.3 Friluftslivsanlegg / Nærmiljøanlegg 
 
Ballbinge 
Det er bevilget penger til Ballbinge på Haukenesfeltet. Spillemiddelsøknad ble 
utarbeidet høsten 2017. 
 
Oppfrisking av gamle bosteder 
Restaurering av Lukas-hytta. Privat initiativ fra Helene Jovall Dahl og Lasse 
Christensen. En egen forening står som initiativtakere. 
 
Flyktningruter 
Merking av flyktningruter gjennom Rømskog mot Sverige. 
 
Kart 
Det er et ønske å fornye kartet over Haukenesfjellet. 
 
Handicap-brygger – tilrettelegge fiskeplasser for bevegelseshemmede. 
 
 
 
8   HANDLINGSPROGRAM 
8.1 Kortsiktig handlingsprogram 2018 – 2021 
 
Nærmiljøanlegg/Friluftsanlegg   


Tiltak Ansvarlige Kostnader 
i 1.000 kr 


Anleggsstart-Finansiering (1000 kr) 


Totalt 2018 19 20 21 


K SP PR K SP PR    


         


Ballbinge, 
Haukenesfeltet 


 500    X X     


Rehabilitering / 
ny lysløype 
trase 


RIL       X    


Flyktningruter / 
tursti 


RIL        X   


Lukas-hytta Privat        X   
 


Kulturbygg- og idrettsanlegg 


Tiltak Ansvarlige Kostnader 
i 1.000 kr 


Anleggsstart-Finansiering (1000 kr) 


Totalt 2018 2019 2020 2021 


K SP PR K SP PR    


         


Allaktivitetshus RIL 7.500     X X    


Miniatyrskytebane 
/ innendørs 


RIL      X X    


Ny hagle / 
leirduebane 


Nordre og 
Vestre 
Rømskog 


      X    
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i tilknytning til 
eksisterende 
anlegg for 
rifleskyting som 
erstatning for 
12V-anlegg på 
Smørmåsan 


JFF og 
Rømskog 
skytterlag 


Kurøen Bygdetun 
Renovering av 
låven  


Kommunen 1.000       X   


Oppgradering av 
gymsalen. 
Solskjerming, 
sceneteppe, lyd- 
og lys.  


Kommunen 500       X   


Selvbetjent / 
meråpent 
folkebibliotek 


Kommunen 200       X   


Infotavler og -skilt 
(kulturminner) 


Kommunen 
(ekstern 
finansiering) 


150    X   X   


 
 


8.2 Langsiktig handlingsprogram 2018 – 2028 
Det er å regne med at de prosjekter som her er beskrevet mellom 2018- 2021 
vil strekke seg inn i tidsrommet mot 2028.  


8.3 DRIFT- OG VEDLIKEHOLD 
Mange av de eksisterende og planlagte anlegg må inn i kommunens drift-  og 
vedlikeholdsbudsjett.  På nåværende tidspunkt er det ikke klart hvilke beløp 
det dreier seg om. 
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From: Hilde Rasmussen <hil-ras@online.no>
Sent: mandag 20. november 2017 11.30
To: Rita Lindblad
Cc: Bøe Hans-Bjarte
Subject: Høringsuttalelse - Delplan idrettsliv, friluftsliv og kulturminner 2018 - 28


Innspill fra Nordre Rømskog JFF til Delplan idrettsliv, friluftsliv og kulturminner 2018 – 28 
  
Behov: Jegerforeningene Nordre Rømskog JFF og Vestre Rømskog JFF planlegger i samarbeid å bygge en ny 
hagle/leirduebane.  
Denne er søkt bygget i tilknytning til eksisterende anlegg for rifleskyting – Tretjenna. Dette eies og driftes 
av Rømskog Skytterlag, byggeprosessen er derfor i samarbeid med RS. 
  
Tiltak: Planlagt ferdig ila 2018 – Kostnad: 290000 – Finansiering: Spleiselag mellom jegerforeningene, 
dugnad og tilskudd NJFF, Gjensidigestiftelsen o.l. 
  
  
Hilde Rasmussen 
kasserer NRJFF 
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From: Hilde Rasmussen <hil-ras@online.no>
Sent: lørdag 23. desember 2017 11.56
To: Rita Lindblad
Subject: Høringsuttalelse - Delplan idrettsliv, friluftsliv og kulturminner 2018 - 28


Innspill fra Nordre Rømskog JFF til Delplan idrettsliv, friluftsliv og kulturminner 2018 – 28 
  
Handicap-brygger 
Jegerforeningen har fått forespørsler på – og ser behovet for – tilrettelagte fiskeplasser for 
bevegelseshemmede. 
Det er ønskelig at Rømskog kommune tar initiativ til dette.  
  
Styret NRJFF 
v/ Hilde Rasmussen 
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Postadresse Telefon: 22 07 30 00 Kontoradresse Fakturaadresse


Statens vegvesen Skoggata 19 Statens vegvesen


Region øst firmapost - ost@vegvesen.no 1530 MOSS Regnskap


Postboks 1010 Nordre Ål Postboks 702


2605 LILLEHAMMER Org.nr: 971032081 9815 Vadsø


Rømskog kommune


1 950 RØMSKOG


Behandlende enhet : Saksbehandler / telefon : Vår referanse : Deres referanse : Vår dato :


Region øst Per Inge Bjerknes / 9091 41 45 1 6/1 61 232 - 3 1 9.1 2.201 7


Uttalelse: Delplan for idrettsliv, friluftsliv og kulturminner 201 8 - 2028 -


Rømskog kommune


Vi viser til høring på delplan for idrettsliv, friluftsliv og kulturminner 201 8 - 2028 for


Rømskog kommune. Vi ser av nettsiden at denne er på høring, men Statens vegvesen er ikke


ført opp på høringslista. Vi ber om at dette rettes opp for fremtidige høringer.


Statens v egvesen er vegadministrasjon for staten på riksveger og for fylkeskommunen på


fylkesveger. Det innebærer at vi har ansvar for å ta vare på, planlegge, utvikle, drifte og


vedlikeholde vegene på en optimal måte for brukerne og samfunnet for øvrig. Vi er også et


fagorgan med sektoransvar på vegne av Samferdselsdepartementet. Gjennom sektoransvaret


skal vi bidra til oppfølging av statlig politikk på egne veger og der andre enn staten har


myndighet. Vi har sektoransvar for blant annet trafikksikkerhet, kollektiv , gange, sykkel, støy


og luftforurensing, universell utforming og samordnet bolig - , areal - og


transportplanlegging. I sektoransvaret inngår også å forvalte objektene i den nasjonale


verneplanen fra 2002 på en slik måte at den kulturhistoriske og arkitekton iske kvaliteten til


objektene blir ivaretatt og synliggjort.


Vår uttalelse er basert på vår rolle som vegforvalter for fylkeskommunen for å vurdere


delplanens mulige konsekvenser for fremtidig utvikling av fylkesvegene. I tillegg uttaler vi


oss ut fra vår rolle som sektormyndighet særlig med tanke på samordnet areal - og


transportplanlegging. Rømskog har ingen objekter i den nasjonale verneplanen for


vegrelaterte kulturminner.


Generelt vil vi påpeke viktigheten av at aktivitetstilbud lokaliseres slik at ba rn og unge i


størst mulig grad kan gå og sykle for å delta, samt at trafikksikkerhet blir ivaretatt. Dersom
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det etableres nye anlegg skal trafikk - og adkomstforhold vurderes særskilt. Ut over dette har


vi ingen merknader til delen som omhandler idrett og f r iluftsliv.


Formålet med kommunedelplan for kulturminner er å gi tydelige rammer og føringer for


bevaring og bruk av verneverdige kulturminner og kulturmiljøer i Rømskog kommune, slik


det fremgikk av planprogrammet. Nasjonale og regionale føringer, repres entativitet, identitet


og særpreg ble også vektlagt. Vi mener dette angir gode rammer for arbeidet med


kulturminner og kulturmiljøer, men vi ser ikke at dette er fulgt opp i kommunedelplan for


idrettsliv, friluftsliv og kulturminner 201 8 - 2028. Hvis dette er fulgt opp gjennom et eget


plandokument ber vi om å få dette tilsendt for uttalelse før vedtak. Dersom fylkesveger blir


berørt i prioritering av kulturminner for bevaring, bør konsekvenser for forvaltning av vegen


belyses og vurderes.


Seksjon for plan og trafikk


Med hilsen


Siri Rolland


fungerende seksjonsleder Per Inge Bjerknes


Dokumentet er godkjent elektronisk og har derfor ingen håndskrevne signaturer .


Kopi


Fylkesmannen i Østfold, Postboks 325, 1 502 MOSS


Østfold fylkeskommune, Postboks 220, 1 702 SARPSBORG








Forum for Natur og Friluftsliv Østfold Skjærhalden, 23 .desember 20 17
Vadbenken 8
1680 Skjærhalden


Rømskog kommune
Enghaget 1
1950 Rømskog
postmottak@romskog.kommune.no


Høringsuttalelse til k ommunedelplan for idrett sliv , friluftsliv og kulturminner i Rømskog
kommune.


FNF er et samarbeidsforum bestående av følgende organisasjoner:
Naturvernforbund et i Østfold, Norges Jeger - og F iskerforbund Østfold, 4H Østfold, Oslofjordens
Friluftsråd, DNT Nedre Glomma, DNT Vansjø, DNT Indre Østfold, Tistedalen Friluftslag, Norsk
Ornitologisk Forening Østfold og Østfold Botaniske Forening.


I denne uttalelsen representerer vi Norges Jeger - og Fiskerfor bund Østfold, DNT Indre Østfold,
Norsk Ornitologisk Foreni ng, Østfold Botaniske forening og Naturvernforbundet i Østfold.


Rømskog har mye natur og gode muligheter for friluftslivsaktiviteter. Det er den kommunen i Øs tfold som
har lavest folketall , men vi ser av oversikten over medlemstall for lag og foreninger at det er en relativt aktiv
befolkning. Når kommunen har rundt 700 innbyggere av smått og stort er det godt gjort at antallet
medlemskap i lag/foreninger totalt ligger på 920! Når vi nå skal gi innspill til denne kommunedelplanen er
det naturlig å se den i sammenheng med annet planverk i kommunen, som for eksempel rullering av
arealplanen og kommunedelplan for folkehelse og frivillighet.


Folkehelse
Kommunene har etter loven et eget ansvar for folkehelse. Vi ser at Rømskog har en egen kommunedelplan
også for folkehelse og frivillighet, men vi mener at kommunedelplan for idrettsliv, friluftsliv og kulturminner
også kunne vært forankret og legitimert i folkehelse perspektivet. Det kan gjøre at man ser bredere på hva
som er fysisk aktivitet og hvorfor det er så viktig med et bredt tilbud. Også regional plan for fysisk aktivitet,
idrett og friluftsliv, som kommer på høring i desember, tar opp i seg at folke helseperspekti vet er sentralt når
man planlegger for at flest mulig skal være aktive hele livet. Vi synes det ville vært naturlig at planene i det
minste henviser til hverandre.


Om friluftsliv
I planen refereres det til en gammel Stortingsmelding nr 39 (2000 - 2001), og bare kort til den nye
Stortingsmelding 18 - Natur som kilde til helse og livskvalitet (2015 - 2016) . Vi oppfordrer til å oppdatere
planverkets henvisninger til statlige føringer . Vi nevner et par elementer fra den nyere utgaven av
”Friluftsmeldinga”, som vi mener er viktig for denne kommunedelplanen.
I kapittel 4 i meldinga skrives det om samfunnsmessige endringer som har betydning for friluftslivet. Dette
gjelder demografi, økonomi og sosiale skiller som gjør seg gjeldende for fol ks muligheter og interesser for å
drive et aktivt friluftsliv. Eldre befolkning og økt innvandring er aktuelle endringer som vel også til dels spiller
inn i Rømskog kommune. Naturbasert turisme og ny teknologi er også områder som Rømskog kunne tatt
grundigere opp i planen.
I den samme Stortingsmeldinga , kapittel 6 , finner vi og et helt kapittel om friluftslivets arealer og
infrastruktur, noe som kunne vært nyttig som bakteppe for kommunens arealplan. Her står det at en god og







helhetlig arealplanlegging etter plan - og bygningsloven er det viktigste virkemiddelet for å ivareta områder
so m er viktige for friluftsliv.
I meldingas kapittel 8 skrives det om roller, aktører og ansvar for høsting av naturressurser i friluftsliv.
Grunneiere er en svært viktig brikke i prinsippet om allemannsretten, og dette kunne godt vært nevnt i
planen.


Friluftsliv i v assdrag og strandsone
Vi er glad for at Rømskog kommune ser verdien av sine mer enn 100 sjøer og vann, og vil videreføre et
strengt vern av disse i arealplanen, i forhold til byggegrenser. Vi ser også at det er en oppmykning rundt
Rømsjøen hvor det innføres et konkret byggeforbud, og vi oppfordrer til at man i vurderingene i hvert enkelt
tilfelle har allmenhetens tilgang til sjø og vassdrag langt fram i prioriteringen. Friluftsliv i forbinde lse med
vannforekomster er en svært viktig del av våre medlemsorganisasjoners aktiviteter.


Frivillige organisasjoner
Frivillige organisasjoner er en stor bidragsyter til friluftsaktiviteter i Rømskog kommune . I en plan som sier
noe om friluftslivet synes vi derfor det er naturlig at også frivilligheten blir nevn t som samarbeidspartner. Det
smarteste k ommunen kan gjøre er å legge til rette for at frivillige har gode forutsetninger for sitt arbeid. Om
man ser dette i sammenheng med g ode aktivitetsarealer i nærområder kan det bidra til å øke rekrutteringen
blant de som sitter mest stille , og i så måte være et tiltak som er med på å bedre folkehelsen.


Planen er holdt i generelle vendinger og gir ikke uttrykk for å ville endre det eksisterende i særlig grad. Vi
håper kommunen tar med seg innspillene våre i videre bearbeidelse av teksten.


Brevet sendes kun elektronisk.


Mvh


Nina Frydenlund
Fylkeskoordinator FNF Østfold





		Høringsuttalelse til kommunedelplan for idrettsliv, friluftsliv og kulturminner i Rømskog kommune.
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Uttalelse til kommunedelplan idrettsliv - friluftsliv og kulturminner 2018 - 2028 
 
Vi viser til mottatt høringsforslag til kommunedelplan for idrettsliv, friluftsliv og kulturminner 
datert 14.11.2017. Fylkesmannen er i denne sammenhengen mest opptatt av forholdet til 
fysisk aktivitet, friluftsliv og folkehelseperspektivet, der fylkesmannen skal påse at nasjonal 
politikk blir ivaretatt. Det er et krav om kommunedelplan og tilhørende handlingsprogram for 
å kunne søke om spillemidler. 
 
Kommunedelplanen inneholder en utfyllende beskrivelse av forholdet til overordnede 
dokumenter og planer på nasjonalt, regionalt og lokalt nivå.  
 
Forslaget beskriver utfordringer og mål med planen. Planen har også en resultatvurdering av 
hva som er oppnådd siden forrige plan. Dette gir en verdifull oppsummering av hva som er 
oppnådd siden forrige plan ble utarbeidet.  
 
Vi minner om at tilrettelegging for friluftsliv er generelt svært kostnadseffektive tiltak, der de 
økonomiske utgiftene er små, sammenlignet med tiltak rettet mot idrettsanlegg.  
 
 
 
 
 
 
Med hilsen 
 
 
Geir Gartmann e.f. Aase Richter 
seniorrådgiver seniorrådgiver 
  
  
Dokumentet er elektronisk godkjent 
 
 
 
 
Kopi til: 
Østfold fylkeskommune Postboks 220 1702 Sarpsborg 


Rømskog kommune 
Att. Rita Lindblad 
 
1950  RØMSKOG 
 


Miljøvernavdelingen 


Deres ref.: 17/62 


Vår ref.: 2017/7376 421.3 AAR  


Vår dato: 13.12.2017 
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Fra: Frank Jensen Jensen <frjense@hotmail.com>
Sendt: 10. desember 2017 10:24
Til: Rømskog kommune
Emne: Fritak av boligskatt


Viser til tidligere klage på eindomsskatt på Bråten.Dette er ikke kårbolig som dere skriver da dette var et selvstendig bruk langt tilbake .Bråten er et tun av
svært høy historisk verdig ,da dette er en av plassene på Rømskog som den første bosetningen fant sted . Bråten er prøvd å be vart i den samme stil som
opp rinnelig .Dette mener jeg om noen bygninger skal få fritak for eiendomsskatt så må da denne også komme under høy historisk ve rdig. Mvh . Frank
Jensen Sendt fra min iPad








Rømskog 17. desember 2017


Rømskog kommune.


SØKNAD OM FRITAK FOR EIENDOMSSKATT


Jeg søker med dette fritak for eiendomsskatt etter eiendomsskatteloven § 7b)  bygning som har historisk verdi , på
kårboligen - gamlestua ved Arstua (Krokvoll) F./l.nr:* 2, Gnr. 66 Bnr. 2.


Gamlestua er SEFRAK-registrert og etter befaring med fylkeskonservator Stefan Ädel sett på som en meget interessant
bygning, og konkludert verneverdig. Bygningen er sannsynligvis eldre enn 1850 og oppleves autentisk, nærmest
uberørt. Det er innlagt strøm, men ikke vann og avløp. Boligen er det vi i dag vil kalle ikke beboelig. Jeg mottok høsten
2015 fylkeskommunale bygningsvern midler til omlegging av taket.


Vedlegg
1. SEFRAK-registrering
2. Uttalelse fra fylkeskonservator Stefan Ädel
3. Bilder av gamlestua


Med vennlig hilsen,
Karoline Sundsrud


Karoline Sundsrud


mob: 920 88 573


karolinesundsrud@gmail.com


ARSTUA (KROKVOLL)


Gnr. 66 Bnr. 2


Sundsrudveien 77
1950 Rømskog
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Budsjett inv 2B


Investeringer 2018 2019 2020 2021 SUM Lån MVA Tilskudd Fond


Egenkapitalinnskudd 


pensjon
220 320 420 420 1380 1380


Utvidelse eldresenter 2 000 2 200 2 000 6200 3420 1 240 1 540


Solskjerming gymsal 188 188 150 38


Renseanlegg 6500 6500 6 500 0


Fibernett 1500 1500 3000 2 400 600


Kloakkledningsnett 8 906 9 696 18602 18 602 0


Brannbil 1 625 1625 325 500 800


Ballbinge Vestsida 500 500 400 100
Ladestasjon 188 188 150 38
Veilys 500 625 1125 500 125 500


Startlån 1000 1000 1000 1000 4000 4 000


Universell utforming 550 550 440 110


Sum 23489 15529 3420 1420 43858 36 562 2 576 2 040 2 680
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Indre Østfold Kontrollutvalgssekretariat IKS
                                                                                                                   


Indre Østfold kontrollutvalgssekretariat IKS
Besøks- og Postadresse: Industriveien 6. 1890 Rakkestad Org.nr.: 987 424 354
E-postadresse: iokus@fredrikstad.kommune.no Webadresse: www.iokus.no
Mobil: 908 55 384 Bankkonto: 1050 14 16733


Rømskog kommune 
v/ ordfører


Deres referanse Vår referanse Klassering Dato
2018/269-10-23237/2018-IDBREM 510/121 31.01.2018


Eierskapskontroll Normeka AS


Vedlagt følger rapport, saksfremlegg og protokollutdrag fra kontrollutvalgets behandling av 
eierskapskontrollen av Normeka AS.


Saken med kontrollutvalgets innstilling bes fremmet for kommunestyret.


Med hilsen


Ida Haaby
rådgiver







Saksnummer 2018/269-23237/2018


Saksnr.: 2018/269
Dokumentnr.: 4
Løpenr.: 6023/2018
Klassering: 510/121
Saksbehandler: Ida Bremnes Haaby


Møtebok


Behandlet av Møtedato Utvalgssaksnr.
Kontrollutvalget Rømskog 23.01.2018 18/6


Eierskapskontroll Normeka AS


Kontrollutvalgssekretariatets innstilling
Sekretariatet anbefaler kontrollutvalget å fatte slikt vedtak:
1. Kontrollutvalget tar rapport Eierskapskontroll «Normeka AS» Rømskog kommune 2017 


til orientering. 


Rømskog Næringsselskap AS gis prioritet i Plan for selskapskontroll 2017-2020.


2. Kontrollutvalgets innstilling til kommunestyret:
 Kommunestyret tar rapport Eierskapskontroll «Normeka AS» Rømskog 


kommune 2017 til orientering.
 Rapport Eierskapskontroll «Normeka AS» Rømskog kommune 2017 


presenterer en rekke anbefalinger for å fremme bedre eierstyring. 
Kommunestyret ber administrasjonen om å iverksette revisjonens anbefalinger 
slik at det etableres hensiktsmessige rutiner som legger til rette for utøvelse av 
godt kommunalt eierskap.


Indre Østfold kontrollutvalgssekretariat IKS


Kontrollutvalget Rømskogs behandling 23.01.2018:


Revisor fikk ordet og orienterte om eierskapskontrollen.
- Eierskapskontroll - beskrivelse av hvordan kommunen utøver eierskapet
- Viktig fordi eiendeler/tjenesteproduksjon er flyttet ut av kommunenes organisasjon 
og felleskapets verdier skal undergis demokratis kontroll i kommunestyret. 
- Revisjonens funn: ikke optimale rutiner og praksis. 
- Ikke er vedtatt og vedlikeholdt eierskapsmeldingen og eierskapsstrategier
- Forholdet mellom Rømskog Næringsselskap og Normeka.  


Samtlige medlemmer og ordfører hadde ord til saken.


Vedtak som innstilt.
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Kontrollutvalget Rømskogs vedtak og innstilling til kommunestyret 23.01.2018:
1. Kontrollutvalget tar rapport Eierskapskontroll «Normeka AS» Rømskog kommune 2017 


til orientering. 


Rømskog Næringsselskap AS gis prioritet i Plan for selskapskontroll 2017-2020.


2. Kontrollutvalgets innstilling til kommunestyret:
 Kommunestyret tar rapport Eierskapskontroll «Normeka AS» Rømskog 


kommune 2017 til orientering.
 Rapport Eierskapskontroll «Normeka AS» Rømskog kommune 2017 


presenterer en rekke anbefalinger for å fremme bedre eierstyring. 
Kommunestyret ber administrasjonen om å iverksette revisjonens anbefalinger 
slik at det etableres hensiktsmessige rutiner som legger til rette for utøvelse av 
godt kommunalt eierskap.


Vedlegg


 Rapport «Eierskapskontroll Normeka AS, Rømskog kommune 2017»


Andre saksdokumenter (ikke vedlagt)
 Plan for selskapskontroll 2017-2020


Saksopplysninger
Kontrollutvalget og kommunestyret i Rømskog har vedtatt at det skal gjennomføres 
selskapskontroll i Normeka AS.


Selskapskontrollen er gjennomført som eierskapskontroll, det vil si som en 
undersøkelse/kontroll av hvordan kommunen ivaretar sine eierinteresser i selskapet.


Revisor har gjennomført kontrollen etter følgende problemstilling:


Fører kommunen kontroll med sine eierinteresser?
- Har kommunen etabler rutiner for oppfølging og evaluering av sine 


eierinteresser?
- Er rutinene gode nok, og blir de fulgt?


Utøves kommunes eierinteresser i samsvar med kommunestyrets vedtak og 
forutsetninger, aktuelle lovbestemmelser og etablerte normer for god eierstyring og 
selskapsledelse? 


Revisjonen skriver at selskapskontrollen «er en vurdering av om virksomheten styres etter 
eierens formål» og videre at den er en «[...] vurdering av om eierne har etablert 
tilfredsstillende rammer for styring og at virksomheten faktisk opererer i tråd med formålet. 
En materiell vurdering av selskapets organisering, drift og funksjon faller således utenfor 
denne kontrollen». 


Kontrollen er gjennomført ved gjennomgang av informasjon fra foretaksregisteret og andre 
åpne kilder, samt innhentet dokumentasjon fra eiere, styret og kommunens administrasjon. 
Revisjonen har herunder kontrollert vedtekter, eierskapsmelding, vedtatte strategier, 
styreinstruks og rapportering mellom selskap og den enkelte eier. 
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Rapporten har vært til høring hos selskapets ledelse og hos kommunen ved ordfører. 
Uttalelsene er vedlagt rapporten. Ordfører påpeker at Normeka AS ikke driver 
tjenesteproduksjon på vegne av kommunen. Ordfører uttaler bla. at det synes klart at det er 
rom for forbedringer i eierstyringen. Eiermøter og bedre rutiner for dialog mellom kommunen 
og selskapet nevnes som aktuelle styringsinstrumenter.


Revisjonen har funnet at Rømskog kommune ikke har revidert sin eierskapsmelding etter at 
den ble vedtatt i 2014. Det er ikke utarbeidet eierstrategi og det gjennomføres ikke eiermøter. 
Saker fra representantskap og generalforsamling behandles ikke i formannskap eller 
kommunestyre. Det er funnet at leiekontrakt mellom Normeka AS og Rømskog 
Næringsselskap AS mangler signatur fra daglig leder i Rømskog Næringsselskap AS.


På bakgrunn av funnene konkluderer revisjonen med at det ikke er etablert optimale rutiner 
og praksis for å sikre et aktivt og godt kommunalt eierskap i tråd med anbefalingene KS har 
gitt for god eierstyring. Revisjonen har på bakgrunn av dette fremmet syv anbefalinger til 
kommunen. Revisors kontrollhandlinger, vurderinger og konklusjon framgår av rapporten.


Vurdering
Kommuneloven pålegger kontrollutvalget ansvaret for at det gjennomføres selskapskontroll. 
Etter sekretariatets vurdering er selskapskontrollen gjennomført som eierskapskontroll i tråd 
med kommuneloven §§ 77 og 80 og forskrift om kontrollutvalg §§ 13 og 14. Rapporten er 
gjennomført i tråd med Plan for selskapskontroll 2017-2020, vedtatt av kontrollutvalget 
06.12.2016 og kommunestyret 09.02.2017.


For å sikre demokratisk kontroll og for å utøve godt eierskap er kunnskap og oppmerksomhet 
rundt eierskapspolitikk hos de folkevalgte sentralt. Således trenger de folkevalgte kunnskap 
om selskapet og informasjon driften.  


På bakgrunn av rapportens vurderinger og konklusjoner anbefaler sekretariatet at
kontrollutvalget, utover å ta rapporten til orientering, innstiller til kommunestyret om å be 
administrasjonen etablere hensiktsmessige rutiner for å sikret at kommunalt eierskap i 
Normeka AS utøves i tråd KS’ anbefalinger om god eierstyring. Kontrollutvalget anbefales å 
innstille på at kommunestyret ber administrasjonen å iverksette revisjonens anbefalinger.


Revisjonen anbefaler at det skal vurderes å gjennomføre eierskapskontroll i Rømskog 
Næringsselskap As. Selskapet er allerede omfattet av Plan for selskapskontroll 2017-2020. 
Oversikten over selskaper hvor det skal gjennomføres selskapskontroll i planperioden er 
imidlertid ikke i prioritert rekkefølge. Kontrollutvalget er jfr. planen delegert myndighet til å 
gjøre endringer i planen. Sekretariatet anbefaler derfor kontrollutvalget å gi Rømskog 
Næringsselskap As prioritet i planen, slik at denne virksomheten blir det neste selskapet som 
omfattes av eierskapskontroll i Rømskog kommune. 
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Kontrollrapport 2017 vedrørende skatteoppkreveren for Rømskog 
kommune 


1. Generelt om faglig styring og kontroll av skatteoppkreveren 
Skatteoppkreverens ansvar og myndighet følger av skattebetalingsloven og "Instruks for skatteoppkrevere" av  
8. april 2014. 
 
Skattekontoret har faglig ansvar og instruksjonsmyndighet overfor skatteoppkreverne. Det betyr at skattekontoret:  


 plikter å yte veiledning og bistand i faglige spørsmål 
 gjennom mål- og resultatstyring søker å legge til rette for best mulig resultater  
 utfører kontroll av skatteoppkreveren 


 
Grunnlaget for skattekontorets styring av skatteoppkreverne er "Instruks for skattekontorenes styring og 
oppfølging av skatteoppkreverne" av 1. januar 2014. Grunnlaget for skattekontorets kontroll av skatteoppkreverne 
er "Instruks for skattekontorenes kontroll av skatteoppkreverne" av 1. februar 2011. 
 
Formålet med kontrollen er å avklare: 


 om skatteoppkreveren har en tilfredsstillende intern kontroll for utførelsen av sine gjøremål  
 om regnskapsføringen, rapporteringen og avleggelsen av årsrapport og årsregnskap er i samsvar med 


gjeldende regelverk  
 om utførelsen av innkrevingsarbeidet og oppfølgingen av restansene er i samsvar med gjeldende 


regelverk 
 om utførelsen av arbeidsgiverkontrollen er i samsvar med gjeldende regelverk 


 


2. Om skatteoppkreveren 
Skatteoppkreverkontoret omfatter fra 1. januar 2016 kommunene Marker og Rømskog. Dette er ment å vare til 
31. desember 2019, da Rømskog kommune har vedtatt å slå seg sammen med Aurskog-Høland kommune fra   
1. januar 2020. 
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Sum årsverk i henhold til skatteoppkreverens årsrapporter: 
Antall årsverk 2017 Antall årsverk 2016 Antall årsverk 2015 


1,0 1,0 0,3 
 
Skatteoppkreveren opplyser i sin årsrapport at det er ønskelig at det tilføres flere ressurser, blant annet for å 
redusere sårbarheten.    


3. Måloppnåelse 
Skatte- og avgiftsinngang 
Skatteoppkreverens frist for avleggelse av årsregnskapet og årsrapporten er 20. januar 2018. Skattekontoret har 
mottatt disse innen fastsatt frist.  
 
Årsregnskapet for Rømskog kommune viser per 31. desember 2017 en skatte- og avgiftsinngang1 til fordeling 
mellom skattekreditorene (etter fradrag for avsetning til margin) på kr 73 599 806 og utestående restanser2 på    
kr 1 200 869. Ingen av de forannevnte restansene er berostilt.   
 
Innkrevingsresultater 
Tabellen viser innkrevingsresultatene per 31. desember 2017 for Rømskog kommune:  


 Resultatkrav 
2017 (i %) 


Innbetalt av 
sum krav 
2017 (i %) 


Innbetalt av 
sum krav 
2016 (i %) 


Innbetalt av 
sum krav for 


regionen 2017 
(i %) 


Restskatt personlige skattytere 2015 95,00 100,00 99,92 95,48 


Forskuddstrekk 2016  99,90 98,75 99,75 99,97 


Forskuddsskatt personlige skattytere 2016 100,00 100,00 100,00 99,25 


Forskuddsskatt upersonlige skattytere 2016 100,00 100,00 100,00 99,97 


Restskatt upersonlige skattytere 2015 100,00 99,98 90,76 98,37 


Arbeidsgiveravgift 2016 100,00 98,59 99,61 99,87 
 
 
Resultater for arbeidsgiverkontrollen 
Kontoret har kjøpt 7 arbeidsgiverkontroller av skatteoppkreveren i Moss. Disse er fordelt med 5 kontroller i Marker 
og 2 kontroller i Rømskog.     
 
Resultater for skatteoppkreverkontoret per 31. desember 2017 viser følgende i henhold til skatteoppkreverens 
resultatrapportering: 


Antall 
arbeidsgivere i 
kommunen/ 
kontrollordningen 


Minstekrav 
antall kontroller 
(5 % av 
arbeidsgiverne) 


Antall utførte 
kontroller i 2017 


Utført kontroll 
2017 (i %) 


Utført kontroll  
2016 (i %) 


Utført kontroll 
2017 region (i %) 


245 12 11 4,5 3,7 4,6 
 
 
 


 
1 Sum innbetalt og fordelt til skattekreditorene 
2 Sum åpne (ubetalte) forfalte debetkrav 
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4. Skattekontorets kontroll av skatteoppkreveren 
Skattekontorets kontroll av skatteoppkreverne i regionen utføres i henhold til en årlig plan, hvor behovet for 
kontroll av områdene skatteregnskap, innkreving og arbeidsgiverkontroll vurderes overordnet for hver 
skatteoppkrever. Samtlige områder vil derfor nødvendigvis ikke bli kontrollert hvert år.  
 
Skattekontoret har for 2017 utført kontorkontroller av skatteoppkreveren for området  skatteregnskap.  
 
Skattekontoret har for 2017 også gjennomført stedlig kontroll av skatteoppkreveren for området skatteregnskap 
avholdt 18. oktober 2017. Rapport er sendt skatteoppkreveren 20. november 2017 . Skatteoppkrever har gitt 
tilbakemelding på rapporten 23. november 2017.  
 
Stedlig kontroll for området arbeidsgiverkontroll ble avholdt ved Moss kemnerkontor 6. desember 2017. Rapport 
er sendt arbeidsgiverkontrollenheten 22. januar 2018. Enheten har gitt tilbakemelding på rapporten 30. januar 
2018. 
 
Skatteoppkreverens overordnede internkontroll 
Basert på de kontrollene som skattekontoret har gjennomført, anser vi at skatteoppkreverens overordnede interne 
kontroll i det alt vesentlige er i samsvar med gjeldende regelverk.  
 
Regnskapsføring, rapportering og avleggelse av årsregnskap 
Basert på de kontrollene som skattekontoret har gjennomført, anser vi at regnskapsføringen, rapporteringen og 
avleggelsen av årsregnskapet i det alt vesentlige er i samsvar med gjeldende regelverk og gir et riktig uttrykk for 
skatteinngangen i regnskapsåret. 
 
På grunnlag av kontroller som skattekontoret har gjennomført, har vi gitt følgende pålegg: 


 Manglende ajourhold av rutinebeskrivelser. Skatteoppkreveren har tatt pålegget til etterretning og har 
ajourholdt rutinebeskrivelsene ved kontoret. 
 


Ut over gitte pålegg anser vi likevel at regnskapsføringen, rapporteringen og avleggelsen av årsregnskapet i det 
alt vesentlige er i samsvar med gjeldende regelverk og gir et riktig uttrykk for skatteinngangen i regnskapsåret.   
 
Arbeidsgiverkontroll  
Basert på de kontrollene som skattekontoret har gjennomført, anser vi at utførelsen av arbeidsgiverkontrollen i 
det alt vesentlige er i samsvar med gjeldende regelverk. 
 


5. Skattekontorets oppfølging av skatteoppkreveren 
Skattekontoret har avholdt oppfølgings- og styringsmøte med skatteoppkrever 11. oktober 2017. Temaet for 
møtet var blant annet generelle forhold vedrørende ressurssituasjonen, måloppnåelse og samarbeidet med 
Skatteetaten. 
 
 
 
Vennlig hilsen 
 
 
 
Cathrine Sjong Bakken        Bente Midthjell 
avdelingsdirektør                                                                                                    underdirektør 
Skatt øst 
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